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Optimistický rOk                    
    V poslednom čísle Našich novín v minulom roku som sa mohol 

s vami podeliť dobrou správou, podpisom zmluvy s prvým investorom 
v našom priemyselnom parku. Dnes v prvom čísle môžem opäť začať 
dobrou správou. Po vyše ročnom úsilí sa podarilo úspešne dotiahnuť do 
konca výberové konanie na zhotoviteľa stavby Priemyselný park Pa-
lárikovo. Analyzovať prečo to trvalo tak dlho je dosť ťažké. Skrátka, po 
úspešnom výberovom konaní a splnení všetkých podmienok sme museli 
všetky doklady predkladať na vyššie inštitúcie na kontrolu, pričom 
najprísnejšou sme museli prejsť na Úrade pre verejné obstarávanie. Po-
darilo sa a po kladnom stanovisku sme mohli podpísať zmluvu o dielo s 
víťazom, stavebnou spoločnosťou Best-stav z Nitry. V súlade s harmono-
gramom prác odovzdáme stavenisko zhotoviteľovi koncom marca a o 
šesť mesiacov, ak sa nič nepredvídané nestane, po kolaudácii sa budeme 
tešiť na výstavbu výrobných hál prvých investorov. Je to optimistická 
vyhliadka a ja verím, že sa naplní.

  Z ďalších deviatich vypracovaných a podaných projektov na rok 
2012 už môžeme jeden hodnotiť ako úspešný. Koncom decembra v mi-
nulom roku sme znova podali žiadosť o poskytnutie dotácie zo štátneho 
rozpočtu na financovanie projektu prevencie proti kriminalite. Konkré-
tne ide o vybudovanie kamerového systému na obrazovú kontrolu a 
verifikáciu verejných priestranstiev obce, ktorý by prispel k účinnejšej 
ochrane majetku obce i zabezpečeniu verejného poriadku. Na základe 
záznamu z uznesenia Rady vlády pre prevenciu kriminality bol náš pro-
jekt na získanie dotácie schválený. Kamerový systém začneme budovať 
po splnení všetkých administratívnych náležitostí v čo najkratšom čase. 

   V januári sme v rámci operačného programu  Životné prostredie a 
ochrana pred povodňami podali žiadosť o nenávratný finančný príspe-
vok (NFP) na Ministerstvo životného prostredia. Projekt má názov „Pre-
ventívne opatrenia na ochranu pred povodňami“ a celkové náklady sú 
536 204, 24 Eur. Z toho NFP z Európskych fondov a štátneho rozpočtu 
je v hodnote 509.394,03 Eur a 5% spoluúčasť obce je 26.810,21 Eur. Po 
skúsenostiach z minulých rokov by bol tento projekt prvým z účinných 
krokov v boji s problematickou vodou v intraviláne v našej obci. Pravda, 
najradšej by sme boli, keby sa celý problém s vodou riešil komplexným 
obnovením a vybudovaním kanálov v celej obci. Žiaľ, aj tu sme limi-
tovaný finančnou náročnosťou takéhoto zámeru. 

  Rozsiahlym a finančne náročnejším projektom je aj rekonštrukcia 
verejného osvetlenia, ktorá by priniesla podstatné šetrenie v nákladoch 
obce na elektrickú energiu. Pokúšame sa získať nenávratný finančný 
príspevok už po druhýkrát. 

  Ostatné projekty s menšou finančnou náročnosťou sa týkajú napríklad 
zlepšenia materiálno technického zabezpečenia obecného hasičského 
zboru, dotácií na kultúru, konkrétne na podujatie „Dni moravskej kultúry 
v Palárikove“. V športe ide o žiadosť na projekt „Nech sa nám deti 
netúlajú“ na organizovanie podujatí pre 7 až 10-ročné deti a v sociálnej 
oblasti o dotáciu na projekt „Podpora sociálnych zručností v komunit-
nom centre“. Žiadosť o podporu v programe „Náš vidiek“, ktorý sme 
chceli využiť na skvalitnenie technického zabezpečenia obce  vo výške 
10 tisíc Eur, financovanú z rezervy predsedníčky vlády, bol zamietnutý.

    Čo sa týka rozvojových programov obce stále vážnejšiu  úlohu bude 

zohrávať projekt LEADER  a činnosť miestnej akčnej skupiny Cergát 
– Váh, zloženej z obcí Jatov, Tvrdošovce a Palárikovo. Akčná skupina 
vznikla v minulom roku a teraz sa budeme uchádzať o prvý finančný 
príspevok na zveľaďovanie infraštruktúry obce. Keďže v minulosti sa 
naša obec do tohto programu nezapojila, máme veľkú šancu, že finančné 
prostriedky v tomto roku získame. Môžeme ich využiť napríklad na ob-
novu a rekonštrukciu autobusových zastávok, informačných tabúľ či pod-
poru činnosti podnikateľských subjektov, alebo občianskych združení, 
ktoré pôsobia v prospech občanov. 

    Priestor nášho obecného periodika Naše noviny je  obmedzený. 
Obmedzený je aj náš obecný rozpočet, od ktorého v podstatnej miere 
záleží, či sa projekty podarí prefinancovať naším väčšinou 5% príspev-
kom a úspešne zrealizovať. Bol by som však zlý starosta, keby sme sa o 
to nepokúsili. Tie zrealizované projekty sú totiž vždy viac, ako neurobiť 
nič a počítať s vyrovnaným rozpočtom, ale od nikam do nikam.

Dr. Bernard Roštecký
starosta Palárikova                     

Pochovávanie basy – posledná bodka za fašiangami. Pred Popolco-
vou stredou sme teda v DK zorganizovali tradičné Pochovávanie basy. 
V kultúrnom programe vystúpili hostia z Jatova. Pochovávanie basy – 
obrad plný plaču a smiechu sa za účasti masiek  kňaza, hrobára a žien 
nariekajúcich a smútiacich za tancovačkami. Takto nastáva čas pôstu. 
Pripomenuli sme si tradície, ktoré prekonali dlhé desaťročia a slávia sa 
dodnes. Pochovali sme basu.

Ako Dante povedal. „Najkrajšie, čo kedy Boh stvoril, 
je žena a ruža.“ A ženy majú svoj Medzinárodný deň... 
právom. 

Svet je plný úspešných, inteligentných a krásnych 
žien. Vydobyli si miesto na slnku, ukrývajú sa v našich 
srdciach – ako matky, dcéry, priateľky. Pomáhali nám 
pri prvých krokoch, napísať prvé písmenká, odohnať 
starosť a do domu priniesť lásku. 

Všetkým palárikovským ženám želám krásnu jar, 
šťastie i lásku 

   Dr. Bernard Roštecký 
   starosta obce



2 naSe noviny
ˇ

ZhOdnOtenie vplyvu na 
životné prostredie

Rýchlostná cesta R7 Dunajská Streda – Nové Zámky je jedným 
úsekom rýchlostnej cesty R7 Bratislava – Lučenec a bude patriť k 
základnému systému diaľničných a rýchlostných ciest. Účelom stavby je 
zabezpečiť plynulosť a bezpečnosť cestnej dopravy na dotknutej cestnej 
sieti a znížiť negatívne dopady z cestnej dopravy na životné prostredie 
dotknutých obcí v stanovenom výhľadovom období, čo má za následok 
priaznivý vplyv na ekonomický rast a životnú úroveň obyvateľstva.

Samotná stavba rýchlostnej komunikácie sa pripravuje už niekoľko 
rokov a postupne sa modifikuje aj jej samotná trasa. V tomto období sú 
vypracované varianty: A, B, B1, E a F, ktoré sú navrhnuté a prechádzajú 
aj cez katastrálne územie našej obce. /viď priloženú situáciu/

Navrhovateľ – Národná diaľničná spoločnosť a. s. Bratislava - 
predložia k verejnému posúdeniu Správu o hodnotení činnosti na životné 
prostredie touto stavbou rýchlostnej komunikácie z ktorej vyplýva, že:

-z pohľadu vplyvu na obyvateľstvo možno očakávať negatívny vplyv 
len počas výstavby, tieto však budú dočasného charakteru a minimálne, 
pretože budúce stavenisko, stavebný dvor a prístupové komunikácie sú 
vedené prevažne mimo intravilánu,

-z hľadiska sociálnych a ekonomických dôsledkov a súvislostí 
negatívnym dôsledkom je nevyhnutnosť záberov pozemkov a prípadná 
kolízia so zámermi  iného využitia územia. Pozitívnym vplyvom real-
izácie investície je aj zvyšovanie, výkonnosti cestnej siete v regióne, 
zlepšenie obslužnosti a vytvorenie nových podmienok pre rozvoj záuj-
mového územia a tiež vytvorenie pracovných príležitostí počas výstavby,

-z hľadiska vplyvu na faunu, flóru a biotopy – k výrubu drevín bude 
dochádzať počas výstavby, neustálym sprievodným javom prevádzky 
rýchlostnej cesty je usmrcovanie živočíchov (pri migrácii) z hľadiska 
prítomnosti biotopov vhodným pre existenciu chránených živočíchov a 
poľovnej zveri je CHVÚ Dolné Považie a nadväzujúci južný okraj Pa-
lárikovskej bažantnice,

-z hľadiska vplyvu na krajinu stavba technickým a funkčným preve-
dením v podstatnej miere zmení súčasnú štruktúru a využitie krajiny. R7 
bude mať vplyv na estetické vnímanie voľnej krajiny a scenérie. Kvan-
tifikácia vplyvov je veľmi špecifická – každý človek môže mať na ňu 
vlastný názor a pohľad,

-z pohľadu vplyvu na systém ekologickej stability sa konštatuje, že 
oproti súčasnému  stavu dôjde k zvýšeniu podielu dopravných plôch na 
úkor poľnohospodárskej pôdy a rozptýlenej krajinotvornej vegetácie,

-z pohľadu vplyvov na urbárny komplex a využitie územia sa v 
správe konštatuje, že výstavbou R7 nebude dotknuté zastavané územie 
obce (intravilán). Očakáva sa, že odklonením dopravy mimo intravilán 
sa výrazne zlepší súčasný nepriaznivý stav na obyvateľstvo – zníženie 
hluku, znečistenia ovzdušia, zdravotných rizík a celkovej pohody a kval-
ity života obyvateľov.

V záverečnej časti správy, na základe porovnania posudzovaných vari-
antov rýchlostnej cesty R7 v úseku Dunajská Streda – Nové Zámky bolo 
odporučené riešenie trasy podľa variantu B – pri dodržiavaní všetkých 
opatrení na elimináciu a minimalizáciu negatívnych vplyvov na životné 
prostredie.  

Verejné prerokovanie Správy o hodnotení vplyvov činností na životné 
prostredie sa uskutočnilo v našej obci  27.02.2012 za aktívnej účasti  
členov samosprávy obce, zástupcov PO a FO - podnikateľov a širokej 
verejnosti .

Alžbeta Jankulárová,  prednostka OcÚ                                                                         

ZáväZné stanovisko obce  
k správe O hOdnOtení  
„ rýchlOstná cesta r7 ”

Dunajská Streda – Nové Zámky“
 Obec Palárikovo, v súlade s § 12 zákona č. 24/2006 Z.z. o 

posudzovaní vplyvov na životné prostredie a o zmene a doplnení niek-
torých zákonov ,  k doručenej  Správe o hodnotení „ Rýchlostná cesta R7  
Dunajská Streda – Nové Zámky“ vydáva nasledovné

záväzné stanovisko:
1/ Od začiatku projektovej prípravy R7 sme zastávali názor, že pre 

našu obec by bol  najvhodnejší variant A1. Keďže tento variant sa ďalej 
nerozpracoval, prijateľným zostáva 

variant A,B.
2/  Pre našu obec je značným znevýhodnením predmetná trasa, keďže 

prístup na R7 je navrhovaný až v križovaní s cestou I/64 pred mestom 
Nové Zámky. Naďalej budeme musieť smerom na Dunajskú Stredu 
využívať cestu III/06422, rieku Váh prekonávať adrenalínovým spôso-
bom  „kompou“. Táto komunikácia sa nedá využívať pre nákladnú aut-
odopravu  s vyššou tonážou.

3/  Navrhovaná R7  v 75 km mimoúrovňovo križuje cestu I/64 – 
požadujeme, aby tento bod bol prehodnotený a riešený ako križovatka  
s napojením cesty I/64 na R7. Obec Palárikovo ako investor má ro-
zostavaný priemyselný park v lokalite Veľké Čiky, pričom v I. etape  
bude vytvorených 500 pracovných miest a počíta sa  s intenzívnou ka-
miónovou prepravou tovaru a výrobkov. V ďalších etapách sa predpokla-
dá ďalší nárast zaťaženia cestných komunikácií. Zazmluvnení zahraniční 
investori požadujú pripojenie na rýchlostnú cestu, čím podmieňujú aj 
svoj záujem o výstavbu  a tvorbu pracovných príležitostí. 

4/   Obec trvá na vytvorení čo najpriaznivejších podmienok na  za-
chovanie a nepoškodzovanie environmentálne významných lokalít v 
katastrálnom území. Osobitne je nutné vyriešiť predpokladané negatívne 
vplyvy vyplývajúce z migrácie zveri, najmä v časti okolo Palárikovskej 
bažantnice  - vybudovanie  biokoridorov, prechodov pre zver, proti hlu-
kových bariér a oplotenie  R7. Podrobnejšie  sa problematikou zaoberá 
osobitne priložené vyjadrenie spoločnosti Lesy  SR, š.p. Odštepný závod 
Palárikovo – s ktorým sa obec v plnom rozsahu stotožňuje.

5/   Keďže obec sa nachádza v rovinatom teréne s nepriepustnými 
ílovými vrstvami, kde sa prívalová dažďová voda zdržiava v teréne, pri-
pomíname nutnosť zachovať a stavbou R7 nepoškodiť celý existujúci 
odvodňovací systém ako základnú protipovodňovú ochranu obce Pa-
lárikovo. 

6/   Vyriešiť križovanie R7 so všetkým jestvujúcimi poľnými ces-
tami v katastrálnom území obce tak, aby nedochádzalo k obmedzeniu 
poľnohospodárov pri intenzívnom obrábaní poľnohospodárskej pôdy.

RSDr. Bernard R o š t e c k ý, starosta obce

Svoje stanoviská zaslali spolu so záväzným stanoviskom obce na 
Ministestvo životného prostredia, Národnú diaľničnú spoločnosť a 
ďaľšie inštitúcie aj naše najvýznamnejšie podniky Agrodružstvo, 
Poľno SME a Lesy SR š.p. odštepný závod Palárikovo. Vo svojich 
stanoviskách podrobnejšie menujú vplyv rýchlostnej cesty na ich ho-
spodárenie, životné prostredie v našom chotári aj s návrhmi riešenia.

obecné Zastupiteľstvo  palárikovo

uZnesenie číslo 09/120116
Obecné zastupiteľstvo s c h v a ľ u j e
1/ predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok v rámci výzvy 

Ministerstva životného prostredia SR :
 Kód výzvy : OPŽP-PO2-11-1
 Operačný program  Životné prostredie
 Prioritná os 2   Ochrana pred povodňami
za účelom realizácie projektu „ Preventívne opatrenia na ochranu pred 

Povodňami Palárikovo“,  ktorého ciele sú v súlade s platným územným 
plánom obce a platným Programom hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
obce,

2/ zabezpečenie realizácie projektu obcou  po schválení žiadosti o NFP,
3/ financovanie projektu z vlastných zdrojov obce vo výške 5% z cel-

kových oprávnených nákladov  na projekt, t.j. vo výške 26.810,21 €  for-
mou prijatia účelového úveru.

V Palárikove 16.01.2012
RSDr. Bernard  R o š t e c k ý, starosta obce
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spoločenská rubrika
V mesiaci január 2012 životné jubileum 
oslávili:
70 rokov
 Jozefa Kucharová
 Eleonóra Gregorová
 Marta Samuelová
80 rokov
 Magdaléna Šlahorová

V mesiaci február 2012 životné jubileum 
oslávili:
70 rokov
 Pavol Šrámek
 Gabriel Szász
 Imrich Galbavý
75 rokov
 Mária Juríková
 Jozef Petráš
85 rokov
 Magdaléna Učňová
90 rokov
 Mária Markusková
 Narodili sa:
 Boris Bajzík
 Timotej Klučka
 Nela Pileková
 Dávid Lakatoš

Rozlúčili sme sa:
Július Garaj  85-ročný
Emma Filová  85-ročná
Elena Hatalová 82-ročná
Margaréta Naďová 89-ročná
Ľudovít Petráš  71-ročný
Katarína Harišová 89-ročný
Peter Ulický  27-ročný
Veronika Gyuchová 62-ročná
Karol Sucháň  68-ročný
Alžbeta Zálešáková 74-ročná
Karol Jarábek  76-ročný
Filipína Kovalančíková 74-ročná

Mária Viteková
matrikárka OcÚ

Z múky Z  pOtravinOvej pOmOci rOZvOniava v 
domácnostiach  chlieb a fašiangové dobroty.

Projekt potravinovej pomoci v roku 2011 oslovil i nás na obec-
nom úrade. Miestnym rozhlasom sme vyzvali občanov, ktorých sa 
pomoc týka, na prihlasovanie sa do zoznamu záujemcov o pomoc. 
Tempo, ktorým sa k nám dostávali informácie, bolo pomalé. Už 
sme si mnohí  mysleli, že z pomoci nič nebude. Občanom boli 
postupne podávané informácie ako celá záležitosť prebieha. Dňa 
24.1.2012 bolo jasné, že pomoc si určite nájde svoje domácnosti. 
Práve v tento deň vycestoval pán starosta do Bratislavy, kde so 
Slovenskou katolíckou charitou podpísal zmluvu na poskytnutie 
pomoci. Druhá radosť pre nás nastala, keď nám bolo oznámené, 
že 27.1.2012 môžeme prevziať pomoc v sklade v Sládkovičove a 
v sklade v Trnave. Milí pracovníci v trnavskom i sládkovičovskom 

sklade svojimi vysokozdvižnými vozíkmi nakladali palety s múkou i bezvaječnými cestovinami 
na naše nákladiaky. Pre 351 občanov z čoho bolo 255 dôchodcov a 96 poberateľov dávok v hmot-
nej núdzi vrátane občanov, ktorí majú deti v osobnej starostlivosti na základe rozsudku OS sa v 
priaznivých podmienkach v dňoch 30.,31.1. a 1.2.2012 distribuovala pomoc občanov. Priebeh 
bol veľmi dobrý. Múka a cestoviny sa rozdávali  tri dni podľa ulíc, čo ocenili občania. Boli veľmi 
milí a disciplinovaní. Tím pracovníkov, ktorí sa podieľal na pomoci bol občanmi ocenený poch-
valou, nakoľko naši chlapi každému svoj prídel naložili na bicykel, káričku a do auta. Nevládnym 
spoluobčanom bola pomoc daná priamo do domu. Obslužný personál si počas vydávania pomoci 
pochutnal na dobrých čerstvých langošoch z múky tejto pomoci, ktoré pripravila občianka našej 
obce. V prípade, že tento projekt bude pokračovať aj v tomto roku, naša obec sa do projektu opäť 
zapojí.

Ľudmila Juríková, referent sociálnych vecí

predsavZatia
    Rok 2011 je už pre niektorých minulosťou. Zamýšľame sa na tým, čo sme spravili dobre a čo 

zle. Ak sa  niečo nedarilo, rozmýšľame, kde sme spravili chybu . Chybu v práci, v medziľudských 
vzťahoch, doma v rodine alebo vo výchove svojich detí . To, čo sme spravili v starom roku zle, 
už  v novom  robiť nebudeme. Všetko bude inak. Budeme k sebe milí, pozorní o deti sa budeme 
vzorne starať, nebudeme fajčiť, nebudeme požívať alkohol. Aj také by mali byť predsavzatia.

Realita je iná. S prvým problémom, ktorý sa  zdá nezvládnuteľný, prichádza prvý pohárik 
moku, ktorý  dodá náladu a zabudne sa na všetko zlé. Zabudne sa i na to, kde vlastne sa potuľujú 
školopovinné deti, čo robia vonku do neskorých večerných hodín, v akom pohostinstve sa nach-
ádzajú, s akou partiou  kamarátov trávia voľný čas. Venujte, prosím, rodičia, viac pozornosti  svo-
jim deťom, dbajte na pravidelnú školskú dochádzku, pretože čoraz viac detí  sa stáva záškolákmi 
za čo nesiete  zodpovednosť. Svoj problém veľakrát deti riešia rozbitím altánku, zničením novo 
vysadených kríkov, pomaľovaním rôznych budov a pod.

V prípade, že dieťa má problém, riešte ho.  Pre rodiča to nemôže byť ľahostajné. Dobro, ktoré  
vložíte do detí, sa  určite raz vráti. Buďte pre nich príkladom, nedávajte im  to, čo nechcete aby 
vám raz  bolo vrátené. Aj toto by malo byť pre rodiča  jedným z novoročných  predsavzatí.

 Ľudmila Juríková, referent soc. vecí
voľby do nr sr 2012

V súlade s ústavným zákonom č. 330/2011 bolo skrátené volebné ob-
dobie NR SR a opätovne nastal čas, keď voliči vo voľbách do Národnej 
rady SR , ktoré sa budú konať 10. marca 2012,  rozhodnú o ďalšom 
politickom, hospodárskom a sociálnom vývoji na Slovensku.

V súlade so zákonom č. 333/2004 Z.z.. o voľbách do SNR , v platnom 
znení,  právo voliť  majú občania Slovenskej  republiky, ktorí v deň vo-
lieb dovŕšili 18 rokov.

Prekážkou vo výkone práva voliť je:
a/ zákonom ustanovené obmedzenie osobnej slobody z dôvodu ochra-

ny zdravia ľudí,
b/ výkon trestu odňatia slobody uložený  za spáchanie obzvlášť 

závažného zločinu,
c/ pozbavenie spôsobilosti na právne úkony.
Volič môže voliť:
a/ vo volebnom okrsku, v ktorého zozname voličov je zapísaný , čiže 

v mieste  svojho trvalého bydliska,
b/ v ktoromkoľvek inom volebnom okrsku na základe voličského 

preukazu. Volič môže osobne, alebo prostredníctvom ním splnomoc-
nenej osoby vyžiadať o vydanie voličského preukazu najskôr 30 dní 
a najneskôr 2 dni predo dňom volieb v úradných hodinách na obec-
nom úrade v mieste trvalého bydliska.

Mimo územia SR môže volič voliť prostredníctvom pošty:

a/ volič, ktorý nemá trvalý pobyt na území SR a ktorý bol na základe 
žiadosti zapísaný do osobitného zoznamu voličov, podľa § 10,

b/ volič, ktorý má trvalý pobyt na území SR, v čase volieb sa zdržiava 
mimo jej územia a o voľbu prostredníctvom  pošty požiadal obec, v ktorej 
má trvalý pobyt.

Do výsledku hlasovania sa započítavajú hlasy na hlasovacích lístkoch, 
ktoré budú doručené na obecný úrad najneskôr v posledný pracovný deň 
predo dňom volieb t.j. piatok 9.3.2012.

V našej obci sa voľby do NR SR uskutočnia  v sobotu 10. marca 2012 
v čase  od 7,00 hodiny do 22,00 hodiny. v troch volebných okrskoch , so 
sídlom v Základnej škole Karola Strmeňa s materskou školou , na ulici 
J.A. Komenského číslo 8.

 Vážení spoluobčania – vážení voliči aj touto cestou vás 
pozývame, príďte a využite svoje základné ústavné volebné právo 
umožňujúce občanom zúčastniť sa na správe verejných vecí priamo 
alebo slobodnou voľbou svojich zástupcov.

    Alžbeta Jankulárová , prednostka OcÚ
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cintorín po 30. rokoch
Na hroboch zvyčajne nájdeme dátum narodenia a dátum úmrtia. A tá 

pomlčka medzi nimi  je celé to tajomstvo jedinečnej ľudskej existencie 
našich už zosnulých predkov.

Cintorín je miesto, kde sa nám ponúka priestor na zastavenie v 
uponáhľanom svete. Je to miesto, ktoré nám nemá pripomínať len úmrtie 
našich najbližších, ale vyvolávať spomienky a pokojné rozjímanie o 
tých, s ktorými sme prežili aspoň časť z ich života. Dávajú možnosť k 
tomu, aby sme si ich uctili a v našich srdciach obnovili ich pamiatku.

Na „novom“ cintoríne na ulici Záhradníckej sa začalo pochovávať v 
októbri v roku 1981. K 1.1.2O12 je na cintoríne založených 76 radov, kde 
sa pochováva klasicky do hrobov v rakvách.Je tu 1.157 hrobov – z toho 
je 340 jednohrobov, 806 dvojhrobov, 4 trojhroby a 7 detských hrobov.  
Ďalej sa pochováva do urnových blokov, ktoré sú v 3 radoch po 25 mi-
est. Doteraz je prepožičaných  64 blokov. Pochováva sa aj do hrobiek, 
ktoré sú vybudované 3. Spolu je na cintoríne  pochovaných 1.923 zos-
nulých, z toho 915 žien a 1.OO8 mužov. Priemerný vek zosnulých bol v 
roku 1998 68,5 roka a v roku 2O11 70,4 roka. I naďalej sa na cintoríne 
bude pochovávať do hrobov, urien, alebo do hrobiek. Pochovávať sa dá 
i hlbšie – vykope sa hlbšia jama a do jedného hrobového miesta sa môžu 
pochovať dvaja ( t.j. jeden na druhého ), čím sa ušetrí hrobové miesto a 
finančné náklady. Ak sa rozhodnete pochovať zosnulého hlbšie, tak pri 
vybavovaní formalít na obecnom úrade treba túto skutočnosť nahlásiť. 
Odporúčame  pozostalým,  aby pri vybavovaní pohrebu sa skontaktovali 
s našimi pracovníkmi – p. Petrom Kovačikom, ul.Štefánikova 43 alebo p. 
Igorom Slovákom, ul.Hlavná 72, s ktorými sa dohodnú ohľadne výkopu 
jamy ( či sa zosnulý pochová do už existujúceho hrobu alebo nového 1-2-
3 hrobu ). Poskytnú Vám aj ďalšie informácie o pohrebe alebo exhumá-
cii. Pretrvávajúcim problébom pri pohreboch sú krycie dosky na hroboch 
(tzv. platne ). Naši pracovníci nie sú povinní zabezpečovať odkladanie 
krycích dosák, môžu byť pri tom iba nápomocní. Hmotnosť jednej kry-
cej dosky sa pohybuje od 1OO až do 2OO kg. Staršie dosky z umelého 
kameňa sú popraskané a pri manipulácii sa môžu poškodiť alebo zlomiť. 
Demontáž a montáž uskutočňujú firmy, ktoré sa zaoberajú kamenár-
skymi prácami a majú na to vhodné nástroje ( prísavky na uchopenie 
platní ). Pohrebné obrady sa i naďalej vykonávajú počas celého týždňa 
okrem nedele. Žiadame všetkých návštevníkov cintorína, aby bioodpad 
nevhadzovali do smetných nádob, ale do pripravených drôtených košov 
určených na bioodpad. Kontajnery a smetné nádoby na cintoríne sú  pri-
pravené na odhadzovanie odpadu z cintorína a nie na domový odpad, 
ktorý nám sem niektoré „ živé duše „ z našej obce v poslednej dobe v 
hojnom počte donášajú z domácností.

Dbajme o to, aby sme posledné miesta odpočinku našich drahých zos-
nulých mohli nazvať oázou ticha a pokoja. Starostlivosť o hrobové mies-
ta je prejavom kultúrnosti každého národa. Udržiavať  hroby je nutné aj 
počas roka, nielen k Pamiatke zosnulých. Aby sme si pri vchádzaní na 
cintorín mohli povedať cintorín, cintorín, záhradka zelená …....

Technické služby

dane  a  poplatky  v  roku 2012
Tak, ako sa pošuškávalo, že dane  „ pôjdu hore“  aj v našej obci sa mierne 

upravili sadzby dane z nehnuteľností a daň za psa. Obecné zastupiteľstvo 
na zasadnutí rozhodlo podľa zákona  NR SR č. 582/2004 Z.z. o miestnych 
daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné od-
pady v znení neskorších predpisov o podmienkach určovania a vyberania 
dane z nehnuteľností na území obce Palárikovo od 1. januára 2012.

Sadzba dane z nehnuteľností – pozemky, stavby a byty sa zvýšili o 2 %.  
Zníženie  daní zo stavieb a bytov  sa poskytuje :

- 50%  z daňovej povinnosti daňovníkom, ktorí sú držiteľmi preukazu 
ZŤP a starším ako 65 rokov a nehnuteľnosť im slúži výhradne na ich trvalé 
bývanie.

- 40% z daňovej povinnosti na pozemky, ktorých vlastníkmi sú občania 
– držitelia preukazu ZŤP a občania starší ako 65 rokov , ak tieto pozemky 
slúžia výhradne na ich osobnú potrebu. Pri súbehu týchto úľav - že občan 
je starší ako 65 rokov a je i držiteľom preukazu ZŤP , poskytuje sa úľava 
iba jedna. Od 1.januára 2012 sa všeobecne záväzným nariadením zrušilo 
oslobodenie od platenia dane, ktorá nepresahovala 3 eur.  Správca dane 
určuje platenie vyrúbenej dane do 31.mája. Ak je daň u fyzickej osoby  

Zasadnutie komisie sociálnej, by-
tOvej, kultúry, vZdelávania a 
športu.

Komisia sociálna ,bytová, kultúry, vzdelávania a športu je poradným 
orgánom obecného zastupiteľstva. Zaoberá sa problémom, ktorý sa týka 
oblasti sociálnej- rodín s deťmi , sociálno-právnej ochrany detí, sociálnej 
kurately, kultúry v našej obci, vzdelávania žiakov a rôznych športových 
aktivít. Dňa 20.2.2012 členovia komisie zasadali v tomto roku už  druhý 
krát. Začiatkom februára sa riešila otázka zriadenia strediska osobnej hy-
gieny, prerokúvali sa správy, ktoré budú predložené obecnej rade a obec-
nému zastupiteľstvu. Určite mnohí občania zaregistrovali z Našich novín 
vydaných v minulom roku, že obecné zastupiteľstvo schválilo komunitný 
plán obce Palárikova.  Jedným cieľom je i zriadenie strediska osobnej 
hygieny v priestoroch zdravotného strediska, konkrétne v priestore, ktoré 
využívala v minulosti masérka. Zámerom na už spomenutom zasadnutí 
bolo práve zriadenie  tohto strediska. Uskutočnila sa obhliadka priestorov 
členmi komisie, z čoho bolo jasné, že  priestor je ako stvorený na prevádz-
kovanie strediska osobnej hygieny. Nachádza sa tam novovybudovaná 
sprcha, WC pre mužov  i ženy. Je to jedna z najlepších alternatív, ktorú 
môže obec v súčasnosti vyriešiť. Stredisko OH by malo slúžiť pre sociálne 
slabšie rodiny s deťmi, pre dôchodcov, ktorí nemajú doma  hygienické 
zariadenie t.j. kúpeľňu.  Plánom je, že každý, kto by stredisko navštívil, 
mal by vlastný uterák či osušku a vlastné hygienické potreby – mydlo, 
šampón príp. sprchový gél a špongiu. Dvakrát do týždňa by vyčlenený 
pracovník na túto činnosť dohliadal, otvoril  a zatvoril by stredisko. Našim 
cieľom je naplnenie komunitného plánu  už v tomto roku, uspokojenie 
občanov, ktorých by sa využívanie strediska OH týkalo. Ak sa nám podarí 
túto úlohu splniť, určite budeme občanov informovať.

PaedDr. Miroslava Tóthová, predsedkyňa komisie sociálnej

vyššia ako 16,6 eur   a u právnickej osoby  vyššia ako 166 eur, vo dvoch 
splátkach, pričom prvá splátka je do 31. mája a druhá splátka do 30. 
júna. Na vyrubenie dane z nehnuteľnosti je rozhodujúci stav k 1.januáru 
zdaňovacieho obdobia. Na zmeny v daniach,   ktoré nastanú počas roka sa 
neprihliada. V prípade nadobudnutia nehnuteľnosti vydražením v priebe-
hu roka daňová povinnosť vzniká prvým dňom mesiaca nasledujúceho po 
dni, v ktorom vydražiteľ sa stal vlastníkom nehnuteľnosti.

Sadzba dane za 1 psa bola schválená vo výške 5 eur. Od platenia dane za 
psa je oslobodený občan- držiteľ preukazu ZŤP.  Poplatok za noviny sa ne-
menil  na rok je sadzba 3,60 eur. Občania, ktorí nemajú záujem o odobera-
nie novín, nech to nahlásia na obecný úrad , aby sa predišlo k nedorozu-
meniam. Dane sa môžu uhrádzať v pokladni na tunajšom obecnom úrade, 
šekom alebo cez internet banking. Upozorňujeme občanov, ktorí uhrádza-
jú cez internet banking ,  že k platbe daní je potrebné pripočítať poplatok 
za noviny i poplatok za psa, nakoľko sa stáva, že občania uhrádzajú  iba 
sadzby, ktoré sú na daňovom výmere.

inZercia
ZabeZpečovacie systémy

Ochráňte si svoj rodinný dom pred nečakanou návštevou 
zabezpečovacím systémom Jablotron. Poradenstvo, montáž, predaj 
poskytuje firma Gretech, s.r.o, Duklianska 12, Šurany. Kontakt: Štefan 
Šimko 0917 633 420.

predaj olejov, asfaltových iZolácií a  
OmietkOvých Zmesí

Parapetrol a.s.
odbytová závod Šurany
družstevná 5, 942 01 Šurany
tel.: 035/650 33 56
www.parapetrol.sk
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ustavičný problém – spaľovanie
Na základe výsled-

kov dotazníka, ktorý 
som vypracovala ako 
jednu z kľúčových  
zložiek svojej diplo-
movej práce, som sa 
rozhodla pre zverejne-
nie jeho výsledkov, re-
spektíve oboznámenie 
verejnosti s hlavným 
výsledkom, a teda aj 
hlavným problémom. 
Dotazník sa týkal 

vzťahu občanov Palárikova k životnému prostrediu, ich postoja a zaob-
chádzanie s odpadmi. Na otázky odpovedalo 30 respondentov.  Výsledky 
boli v prevažnej časti pozitívne. Najväčším problémom bolo spaľovanie 
komunálneho odpadu. Tento spôsob praktizuje 53,3 % respondentov. 
Preto je škoda, že sa znova musíme vracať k tejto téme, aj keď  si mys-
lím, že bolo dostatok iniciatívy obce ohľadom tohto problému.  Problém 
spaľovania v záhradách je stále nedoriešený a veľa občanov si myslí, 
že narobí rovnaké škody na životnom prostredí ako spaľovanie vo 
veľkokapacitných spaľovniach, preto je úplne jedno ako sa zneškodní. 
Treba si uvedomiť, že spaľovanie v záhradách je nedokonalé a na základe 
nízkej teploty horenia a nedostatočného prístupu kyslíka nedochádza k 
dokonalému rozkladu látok a uvoľňujú sa do ovzdušia toxické dioxíny, 
oxid uhoľnatý, uhľovodíky, čpavok, decht a iné znečisťujúce látky. O 
škodlivých účinkoch na zdravie živých organizmov a flóry ani netreba 
vravieť.  Z uvedených látok sú najnebezpečnejšie práve dioxíny, ktoré sú 
len veľmi ťažko odbúrateľné zo životného prostredia. Pre podrobnejšie 
údaje je zhotovená brožúra, ktorá bude dodávaná v najbližšej dobe do 
domácností. Hlavným a podstatným riešením v tomto prípade je kom-
postovanie a separovanie.

Ak už nám nezáleží na spôsobe spaľovania a narušené vzťahy so 
susedstvom, mali by sme mať na zreteli, že sa dopúšťame trestného činu 
podľa Zákona NR SR č. 314/2001 Z. z. o ochrane pred požiarmi a Záko-
na NR SR č. 223/2001 Z. z. o odpadoch v znení neskorších predpisov.

Daša Markusková,
študentka 2. ročníka magisterského štúdia, program

environmentalistika, FPV UKF Nitra

vývoZ  tko v našej obci
 Vývoz tuhého komunálneho odpadu (TKO) sa v našej obci 

uskutočňuje pracovníkmi Technických služieb a aktivačných prác v 
pravidelných dvojtýždňových intervaloch. Začína sa v utorok – v uliciach 
: Pod lipami, Štefánikova od Cergáta po pohostinstvo Biliard, J.Palárika, 
J.A.Komenského, P.Jilemnického, Remeselnícka, J.Kalinčiaka, Dukel-
ská, P.J.Šafárika, Československej armády, Mládežnícka, Žofia, Slnečná, 
Zápoveď, Cergátová, Poštová, Hlavná, Slovenská, Lesná, Budovateľská, 
Jánošíkova, Bažantnica. Pokračuje sa v stredu – v uliciach : Námestie 
padlých hrdinov, T.Vansovej, 1.mája, M.Nešpora, Štefánikova od po-
hostinstva Biliard po Poľnohospodárske družstvo, Partizánska, Meder-
ská, A.Bagara, Krížna, Námestie slobody, Orechová, Mierová, Štúrova, 
Kukučínova, Bernolákova, J.Matušku, Štefánikova od Cergáta po 
„Drahy“. Vo  štvrtok – v uliciach : J.Kráľa, 29.augusta, Kpt.Nálepku, 
Štefánikova od železnice po „Drahy“, Záhradnícka, Hviezdoslavova, 
Pivničná, Sládkovičova, Železničná, Jur, Šopy, 9.mája, Obrancov mieru, 
B.Němcovej.

Smetné nádoby je potrebné označiť žetónom, najlepšie do mikroté-
nových sáčkov a na viditeľné miesto. (Niektorí naši občania žetón dávajú 
z vnútra vrchnáka alebo ho len tak položia na smeti do nádoby, prikryjú 
ho kameňom.)  Nádoby je nutné vykladať k ceste, prípadne k chodníku a 
otočiť ich so žetónom tak, aby bolo zďaleka vidieť, či treba smetnú nado-
bu vysypať. V uliciach, kde sú smetiaky uložené v murovaných stavbách 
pri bytovkách, ich tiež treba vyložiť k ceste – ulice Mierová, Mládežnícka, 
Budovateľská, Slnečná, Remeselnícka, Poštová. (Dosť často sa stá-
va,  že smetiak ponechajú občania v záhradkách, za ohradou, za živým 
plotom alebo kríkom. Smetiari potom nemôžu vedieť či treba nádobu 
vysypať, lebo je schovaná.) Najväčším problémom sú tzv. „EURÁČE“, 
okopírované žetóny, vystrihnuté čiarkové kódy z rôznych obalov, namies-
to žetónov zakúpených  na zbernom dvore. Dosť často opakované situá-
cie: Spoluobčan nevyloží smetnú nádobu, zmyslí si až vtedy, keď smetiar-
ske auto prejde alebo je v inej ulici. (Cúvanie smetiarskeho vozidla späť k 
smetiaku je zdĺhavé. Mechanizmus sa musí zdvihnúť, zaistiť a pracovníci 
musia ísť do auta alebo pešo naspäť aj celú ulicu.) Zodvihne telefón a za-
volá so zvýšeným hlasom a nadávkami, že mu smetiak nevysypali. Traja 
ľudia ho nevideli vyložený, ale on tvrdí, že ho tam mal a  šťavnatými slo-
vami pomenuje všetkých okrem seba. A so žetónmi je to to isté. „On ho 
tam mal a zase mu nevysypali.“Smetiari plus šofér žetón nenašli, ale on 
ho tam mal. Dotyčný občan si išiel kúpiť žetón až potom, čo mu nevysy-
pali a dodatočne ho tam dal. Následne sa dožadoval vysypania smetí. Veď 
to je slovo proti slovu, kto má teraz pravdu ?  Nebolo by jednoduchšie v 
tom telefonáte kľudne, bez kriku a opĺzlých poznámok na adresu našich 
pracovníkov, sa  priznať a povedať: „Viete čo, zabudol som vyložiť sme-
tiak a kúpiť žetón !“ Veď sme predsa ľudia. Iní občania žiadajú, aby im 
boli poskytnuté mikroténové sáčky na žetóny, „vari si ich oni majú stále 
kupovať a smetiari im to vždy roztrhajú .“  Myslím si, že v každej domác-
nosti sa nájde použitý sáčok od potravín. S púzdrami na žetóny je to tiež 
tak  „smetiari mi zase odtrhli puzdro“.Tie puzdrá sú vystavené dažďu, 
snehu, mrazu, slnku a po čase sú krehké a ľahko sa odtrhnú pri vyber-

aní žetónov.Sme-
tiari musia pri práci 
používať pracovné 
rukavice. Často krát 
ich majú mokré a 
špinavé. A keď si 
ich aj dajú dolu, 
je ťažké vybrať 
mokrý žetón nielen 
z púzdra, ale aj zo 
sáčika.V zimnom 
období sú sťažnosti 
na nie doprázdna 
vysypané smetiaky. 
Lenže, keď tro-
chu primrzne tak v 
smetiakoch ostáva 
primrznuté všetko 
to, čo je mokré – 
perie, hnoj, listy, 

rôzny bioodpad, ktorý tam občania nasypú alebo nasilu natlačia. Toto 
nové smetiarske auto nevie so smetnou nádobou pobúchať, ako to bolo 
v prípade starého auta.Tu sa smetné nádoby iba vysýpajú. Prosíme preto 
občanov, aby v zimnom období smeti dávali do igelitových vreciek, aby 
to v nádobe neprimŕzalo.

Všetkých občanov našej obce chceme touto cestou poprosiť, aby 
boli zhovievaví k našim pracovníkom a smetné nádoby vykladali včas 
ráno alebo ešte predchádzajúci deň vývozu. Vývoz sa uskutočňuje od 
siedmej hodiny ráno. Z technických príčin sa môže termín vývozu 
posunúť (porucha auta alebo  na prekládke TKO v Nových Zámkoch). 
Vtedy sa snažíme vývoz  uskutočniť ešte v tom týždni. Ak by sa vývoz 
neuskutočnil v plánovanom termíne, občania budú včas informovaní 
cestou miestneho rozhlasu. Do každej domácnosti bol opäť rozposlaný  
kalendár s vyznačenými termínmi vývozu TKO aj separovaného zberu. 
Odcudzené žetóny treba nahlásiť pracovníkom Obecnej polície. (Bol 
prípad, že občan nahlásil odcudzenie žetónu a spätnou kontrolou sa 
zistilo, že si nezakúpil žetón počas celého roka.) Ďakujeme občanom, 
ktorí bývajú na ul.Štefánikovej od Cergáta po železnicu, že smetné ná-
doby vykladajú k ceste a pracovníci sa toľko nenachodia a smetiarske 
auto následne tak netvorí dlhodobo prekážku na ceste. Žetóny si môžete 
zakúpiť na zbernom dvore na ul. Štefánikovej 119 a to v pondelok od 
8.00 do 12.00  - 13.00 do 15.45  a v stredu od 9.00 do 12.00 -13.00 do 
16.30 hod.

Nakoniec ešte jedna fotografia s vianočným pozdravom,  ktorý bol na-
lepený na smetnej nádobe, je dôkazom, že aj v našej obci existujú ľudia, 
ktorí si vážia ťažkú prácu smetiarov.

Technické služby, pri OcÚ Palárikovo
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.......a čas tak rýchlo beží
Obdobie fašiangov je odjakživa bohaté na spoločenské podujatia. V 

mesiacoch január a február tomu nie je inak ani u nás v dome kultúry.
 Vrcholom spoločenských stretnutí sú plesy, ktoré aj tento rok dostali 

zelenú a ľudia sa tak mohli podľa vlastného výberu do sýtosti zabaviť 
na plese motoristov , plese športovcov, farskom a poľovníckom plese . 

Tí starší, naši seniori, sa tento rok na sezónu bálov a tanečných zábav 
tiež svedomite pripravili.

 V rámci pondelkových stretnutí najprv nabrali kondíciu formou sé-
rie cvičení pre seniorov, vlastnoručne si vyrobili fašiangové masky 

a nakoniec sa 
výborne zabavili 
na fašiangovom 
šiškabále.

Fašiangy v dome 
kultúry ale nie sú 
iba o plesoch. 

O dobrú náladu 
sa celkom určite  
postarala kvalitná 
ochutnávka des-
tilátov, zákuskov 

a rôznych vynikajúcich zaváraných produktov z dielne našich záhrad-
károv. A k tomu pridaný nádherný kultúrny program detí zo základnej 
školy, detí z krúžkov domu kultúry a novovytvorenej tanečnej skupiny 
Seniorka, okorenený dychovou hudbou, boli bez pochýb dôkazom toho, 

že fašiangy sú jed-
ným z najkrajších 
období roka.

S a m o z r e j m e 
naše pravidelné 
krúžkové stret-
nutia neboli a 
nie sú týmito 
s p o l o č e n s k ý m i 
udalosťami ni-
jako poznačené. 
Naďalej sú v 
činnosti podľa 

stanoveného harmonogramu. Naďalej prebiehajú pondelkové stretnutia 
seniorov a tanečné nácviky Seniorky. Taktiež klub pre rodičov a deti, 
slúžiaci pre naše najmenšie ratolesti je v dome kultúry sprístupnený 
dvakrát do týždňa, a to v utorok a vo štvrtok od 10.00 do 13.00. hod.

Počas jarných prázdnin je dom kultúry otvorený pre všetky prázdninu-
júce deti od 9.00 do 17.00. V dennom prázdninovom tábore sa tak môžu 
venovať rôznym aktivitám.

Koniec jarných prázdnin a fašiangového obdobia už tradične patrí kar-
nevalu. Túto milú zábavu pre deti sme naplánovali na 25.2.2012. 

Fašiangy u detí končia karnevalom, my dospelí sme ich ukončili po-
chovaním basy ako symbolu zábavy a hodovania.

 S touto peknou tradíciou k nám zavítali členovia speváckeho súboru 
Jatovčanka aj so svojím pánom starostom Dubovským. 

Našim spoluobčanom sa prihovorili humorným slovom a krásnymi 
piesňami, ktoré chytili za srdce nejedného prítomného diváka.

Koniec februára venujeme pozornosť našim najmenším. Pripravili 
sme pre nich bábkovú dramatizáciu rozprávky PRINCEZNÁ SO ZLA-
TOU HVIEZDOU NA ČELE.

S naším divadelným súborom VESELÁ KOPA sa 2.3.2012 zúčastníme 
okresnej súťaže amatérskeho divadla DETSKÝ JAVISKOVÝ SEN.

Fašiangy sa síce skončili , obdobie pôstu však neplatí pre naše ďalšie 
plánované aktivity a s nimi súvisiace činnosti.

Erika Galbavá

rok 2012 rok aktívneho 
starnutia.

,, Zelená pre seniorov.”
Na pravidelné stretnutia seniorov v kultúrnom dome zvyknú u nás v 

Palárikove pozývať miestnym rozhlasom aj prostredníctvom plagátov, 
ale väčšine členov JD ich pripomínať vôbec netreba. Ako by mohli 
zabudnúť, keď sa každý druhý pondelok tak tešia a nemôžu sa dočkať 
ďalšieho stretnutia. Svorne sedia za stolom, kde to rozvoniava kávou, na 
táckach poukladané zákusky a koláče jeden chutnejší ako druhý, ktoré 
napiekli a vzájomne sa pohostia. Členky JD sa takto začali stretávať 
už v minulom roku pod vedením pracovníčok DK, ktoré im organi-
zovali rôzne podujatia. Zvykli si spolu zacvičiť, zatancovať, zahrať si 
spoločenské hry.  V obci máme viacero spoločenských organizácií, ale 
Jednota dôchodcov patrí vždy k tým najaktívnejším. Niektoré ženy sú 
členkami už celé desaťročia. Sú úžasné, spoločenské, veselé, aktívne a 
ochotné pomáhať. Pracovníčky DK pripravujú aktivity, ktoré spestria 
život v dôchodkovom veku, umožnia im aktívnejšie a zmysluplnejšie 
prežiť voľný čas. Úcta k starším je prvok, ktorý rozjasní aj  vráskavú 
tvár. Preto nebuďte smutní z pribúdajúcich rokov, keď nám čas postriebri 
vlasy a telo postupne slabne. V seniorskom veku nahrádza fyzickú krásu 
múdrosť a tolerancia. Staroba je výzva. Pripomína nám, aby sme ne-
strácali čas a aktívne žili. Každý z nás sa raz ocitne v jeseni života a v 
spomienkach sa bude obzerať do minulosti.

 Seniorka.
Veľmi pekné a chvályhodné aktivity sa rozhodli sa rozhodli rozvíjať 

členky Jednoty dôchodcov. Len nedávno sa niekoľko z nich na podnet 
pracovníčok DK začalo stretávať pri nácvikoch vlastného tanečného 
krúžku a nazvali ho Seniorka. Skupina hneď po niekoľkých nácvikoch 
mala svoju premiéru a hneď si získala dobré meno a začali vystupovať 
na kultúrnych podujatiach. Potešenie u miestnych sa zvyšuje a radosť 
majú aj organizátori a vedúce krúžku Erika Galbavá a Eleonóra Ko-
dadová. Počet členiek stále rastie. V poslednom čase vyvrcholením 
záujmu senioriek  o tanec sú častejšie nácviky ako bolo plánované. Len 
zriedka vidieť také nadšenie starších dám, obdareným talentom pohybu. 
Ďakujeme im za ochotu, dojímavé zážitky a tešíme sa na nové radostné 
vystúpenia. Niekedy stačí celkom málo, len zo srdca sa tešiť a radovať 
sa zo všetkého dobrého a pekného. Napríklad aj z vystúpenia našich se-
nioriek.

Fašiangy.
V Palárikove sa plesalo každý týždeň, Už od Troch kráľov nastal čas 

hodovania a zábavy. Plesová sezóna praskala vo švíkoch. Každý týždeň 
si spoločenské organizácie našli čas na tanec, zábavu a stretnutie s 
priateľmi. Ako prvý plesali motoristi. K už tradičným patrili aj Farský 
ples, Ples športovcov, Šiška bál – Jednota dôchodcov a Ples poľovníkov. 
Spolu sa na nich zabávalo vyše 500 zábavy chtivých ľudí. Krásne plesové 
róby, pekne upravení páni, dobrá hudba a plné stoly jedla a fašiangových 
dobrôt – takto sa plesalo v Dome kultúry. Každý ples mal svojskú atmos-
féru a výzdobu. Tento rok organizátori postavili vysokú latku a výzdobe 
priestorov venovali veľkú pozornosť.

Výstava poľovníckych trofejí.
Naše poľovnícke združenie Bažant  Palárikovo po organizovaní ,,29. 

Poľovníckeho plesu ponechalo v priestoroch DK svoju prekrásnu vý-
zdobu poľovníckych trofejí, ktoré skrášlili steny spoločenskej sály. Vy-
pchaté divé kačice, vtáky, parožie a kože divej zveri. Tieto a iné si mohli 
naši obyvatelia pozrieť počas štyroch dní. Výstavu si prehliadli aj hostia 
z Jatova, naši dôchodcovia a deti počas jarných prázdnin. Táto výstava 
sa dopĺňala s novými kolážami z mojej tvorby na tému lesa. Ďakujeme 
našemu poľovníckemu združeniu za spoluprácu a za ochotu pochváliť sa 
pred verejnosťou so svojimi úlovkami.

 Marta Révaiová
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Záhradkári Začali rok 
2012 Zábavou.

Základná orga-
nizácia Slovenského 
zväzu záhradkárov 
v Palárikove začala 
svoju činnosť v roku 
2012  dňa  14.januára 
.V dome kultúry sa 
zišli členovia zväzu 
spolu s partnermi a 
priateľmi na ochut-
návke domácich 
destilátov, likérov, 
nátierok, zaváraných 
produktov, slaného  
pečiva a sladkých 
zákuskov.  Na posedenie bol  pozvaný starosta obce RSDr. Bernard 
Roštecký a záhradkári z družobných organizácií : Šurany, Úľany nad 
Žitavou, Maňa, Lipová, Nitriansky Hrádok. Na úvod žiaci základnej školy 
pod vedením Mgr.Evy Dubcovej pripravili pekný  tanečný program ,po 
ktorom pokračovali príhovory p.starostu a hostí. Potom sa začala degus-
tácia liehovín a likérov. Degustačná vzorka bola malá, pretože každá  0.5 
litrová  vzorka stačila pre 150 účastníkov ochutnávky. Po hodine degus-
tácie  dobrú náladu  umocnil program detí z krúžkov v DK pod vedením 
p.Eriky Galbavej a p.Noriky Kodadovej. Medzi tancom  a spevom detí 
a mládeže  odvážne vystúpil náš člen p.Cyril Tomšík s recitáciou básne 
„Smrť Jánošíkova „ 
so všetkými jej sloha-
mi (má teda vynikajú-
cu pamäť!). Aj ďalšie 
účinkujúce dokázali 
svojím country tan-
com ,že aj v  dôchod-
kovom veku sa môže 
všetko. Po tomto   
krásnom programe 
bola prestávka ,v 
ktorej sa ochutnávali 
nátierky. Každý si 
mohol natrieť na 
kúsok rohlíka, chle-
ba  nátierku. Mohli ochutnať z 13 vzoriek a k tomu zavárané uhorky, 
hríby, karfiol, zelené paradajky a iné. Po tejto prestávke pokračovala 
ochutnávka .Spolu 33 druhov liehovín a 9 likérov. Vynikajúcu náladu 
v sále spríjemňovala dychová kapela zo Šurian so svojimi 20 člemni. 
Pri záverečnom  vyhodnotení si malé ceny prevzali: za marhuľovicu- 
p.Ján Kresan, orechový likér- p.Rudolf Samuel, za cesnakovú nátierku 
p.Helena Roštecká. Po vyhodnotení akcia ešte nekončila. Pochutili sme 
si na kapustnici ,sladkých zákuskoch , ale aj zatancovali pri dychovke.

Ďakujeme všetkým ,ktorí pripravili krásny program, a všetkým ,ktorí 
sa na posedení zúčastnili.
                       za výbor ZO SZZ v Palárikove Ľudmila Košíková.

charita
DK Palárikovo vyhlasuje VI. ročník  humanitnej pomoci, 

zbierky šatstva pre deti a mládež Daruj a pomôž, 
ktorá sa uskutoční v dňoch 19.3.- 23.3.2012 

v čase od 9.00 – 17.00 hod.

Šaty  musia byť čisté a nepoškodené.

červený kríž v palárikove  
informuje:

Dňa 7.2.2012 sa uskutočnil prvý spoločný odber krvi v tomto roku. 
Ďakujeme všetkým darcom, ktorí sa zúčastnili tohto odberu, tiež dar-
com, ktorí boli predčasne pozvaní na odber na transfúznu stanicu do NZ. 
Ďakujeme aj prvodarcom.

V roku 2011 darovalo krv 273 našich darcov, čo je pekný výsledok 
pre našu obec. 

Sumárny prehľad našich darcov:
 A poz 54  B poz 13  0 poz 34
 A neg   8  B neg   6  0 neg    8
 AB neg 2

činnosť športového  kynologic-
kého  klubu pri otj palárikovo v 
roku 2011.

 Ani sme sa nenazdali a je tu rok 2012. Ako sa na pravých športovcov 
patrí, je potrebné zhodnotiť našu činnosť v predchádzajúcom roku. Rok 
2011 sa nehanbím nazvať pre nás kynológov prívlastkom úspešný, nielen 
čo sa týka reprezentácie nášho klubu, ale i  šírenia dobrého mena našej 
obce po celom území SR. 

Za všetky akcie spomeniem: 
-Majstrovstvá kraja Policajného zboru  Nitra vo vyhľadávaní drog: 

1. miesto a následne Majstrovstvá Slovenska vo vyhľadávaní drog: 3. 
miesto- p.Šlahor so sukou PAYA  a so psom FOX  skúška IPO 1 a skúška   
FPR 1.

-Majstrovstvá Krajského riaditeľstva Policajného zboru špeciálne 
vycvičených služobných psov- p. Šátek so sukou LINDA, so špeciálnym 
výcvikom na vyhľadávanie zbraní a streliva, kde získal pekné bodové  
hodnotenie. 

-Majstrovstvá Krajského riaditeľstva Policajného zboru Nitra 
všestranne vycvičených služobných psov: 2. miesto, a následne Majstro-
vstvá Slovenska všestranne vycvičených  služobných psov: 10 miesto- p. 
Kubala so psom ČERT.

 V mesiaci november náš klub organizoval skúšku s účasťou piatich 
súťažiacich podľa medzinárodného skúšobného poriadku IPO. Náš  klub 
reprezentovali  p. Kádek so psom FEDOR, ktorý úspešne vykonal skúšku 
IPO 1  a  p. Kubala so psom IVOR s úspešným vykonaním skúšky FPR 
1. Skúšky posudzoval delegovaný rozhodca Bc. Jozef Adamuščin, ktorý 
je viacnásobným reprezentantom SR v športovej kynológii. Pri vyhod-
notení skúšok sa pán rozhodca poďakoval súťažiacim za pekné výkony a 
organizačnému výboru za kvalitne zvládnutú organizáciu.

Na týchto skúškach nás potešila aj prítomnosť starostu obce Palárikovo 
p. RSDr. Bernarda Rošteckého. Na záver sa chcem poďakovať členom 
klubu za reprezentovanie kynologického klubu, ako aj obci Palárikovo a 
zapriať úspešný rok 2012.
     Predseda ŠKK OTJ 

Palárikovo
Miroslav Kubala

i. ročník súťaže ama – foto
Obec Palárikovo a DK Palárikovo  - ulica Poštová 11

vyhlasuje súťaž amatérskej fotografie na tému:
 AUTO – MOTO momentky.

Svoje práce môžete doručiť do DK Palárikovo do 27. apríla 2012.
Vyhlásenie výsledkov a výstava fotografií sa uskutoční v máji počas 

výstavy historických vozidiel.
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hvieZdoslavov kubín 2012
Dňa 13.februára sme sa za ran-

ného sychravého počasia spolu s p.uč. 
A. Dojčanovou Melišekovou vybrali 
preukázať naše recitátorské schop-
nosti na okresné kolo recitačnej súťaže 
Hviezdoslavov Kubín, ktoré sa konalo 
v Regionálnom osvetovom stredisku v 
Nových Zámkoch. Sem postúpili víťazi 
školského kola, ktoré prebehlo ešte kon-
com januára, kde sa súťažilo v troch kat-
egóriách, a to 2. - 4. roč. a 5.- 6., 7.- 9. 
ročník. 

Teraz však prejdime k tomu 
okresnému kolu. V 1. kategórii próza 

súťažila Bibiana Hlozáková z 3.B, naopak na poéziu sa dala Dominika 
Jarošová zo 4.A. 2. kat. reprezentovali s poéziou Kristína Hoľková (5.A) 
a s prózou Esraa Mazurová (6.A). Dievčatá boli naozaj šikovné, Esraa 
preukázala svoj veľký talent napriek veľkej konkurencii a vybojovala si 
krásne 3. miesto s textom od Daniela Heviera List Bartovi Simpsonovi, 
ktorý jej vybrala a pripravovala sa s ňou p. učiteľka S: Belanová. 

Esrike, samozrejme, blahoželáme a nielen jej, ale aj ostatným recitá-
torom, ktorí do okresného kola nepostúpili, želám, aby nestrácali chuť 
recitovať, rozvíjať svoj talent, a aby aj naďalej robili našej škole dobré 
meno.

Jana Španírová, 8.B

superchyty v škd
V dňoch od 30. 1. Do 3. 2. 2012 sa uskutočnil týždeň vedomostných a 

športových súťaží pod názvom Superchyty. 
Súťažili deti z 1. – 4. ročníka, ktoré navštevujú školský klub. Boli 

rozdelené do 2 skupín: červené a modré družstvo. 
V prvej  časti mali možnosť preukázať svoje vedomosti a šikovnosť 

v oblasti prírodovedy, vlastivedy, slovenského jazyka a matematiky. 
V druhej časti na jednotlivých stanovištiach využili svoju obratnosť, 
zručnosť, rýchlosť v slalomovom behu s hokejkou, v strieľaní do bránky, 

v triafaní lopty na kôš, lezením po rebrinách a v prekážkovej dráhe.
Posledný deň boli obidve družstvá slávnostne vyhodnotené. Svojím 

počtom bodov zvíťazilo červené družstvo. Avšak oba tímy boli odme-
nené rôznymi peknými darčekmi, pretože všetky deti boli aktívne a mali 
radosť z celej súťaže.

Červené družstvo:
M. Zálešáková (3.A), S. Slivoňová (3.A), A. Jankechová (4.A), N. 

Rusnáková (1.B), M. Barthová (1.B), I. Samášová (2.A), B. Hlozáková 
(3.B), M. Šlanga (1.B), A. Goliášová (2.A),.

Modré družstvo:
M. Paulík (2.A), M. Barus (2.A), J. Skokan (4.B), J. Samáš (4.B), D. 

Illéš (3.B), S. Goliášová (3.B), N. Baďurová (2.A), R. Bergendi (1.B), H. 
Hantáková (1.A), P. Tóth (4.A).

Mgr. Eva Dubcová

Zápis žiakov do prvého ročníka
Začiatkom februára 1.a 2. 2. 2012 sa otvorila pre škôlkarov krajina 

Rozprávkovo. Vítali ich šmolkovia, víly, Červená čiapočka či futbalista 
a uviedli ich slávnostne do 1.triedy, ktorá im bude patriť budúci školský 
rok. Aby sa osmelili a nebáli sa, zahrali sa s rozprávkovými bytosťami a 
takto sa pripravili na dôležitý krok svojho detstva. 

V triede ich očakávali pani učiteľky zo škôlky: T. Lukáčová, E. 
Nadálová a ich budúce pani učiteľky najprv E. Porubská a A. Dojčanová 
Melišeková a neskôr posilnili ich zapisovanie ostatné pani učiteľky z 
prvého stupňa, pretože sa Rozprávkovo zázračne zaplavilo množstvom 
n e d o č k a v ý c h 
budúcich školákov. 
Svojou šikovnosťou 
v rôznych úlohách sa 
ich tento rok nazbier-
alo 45.

Za promptné zv-
ládnutie zápisu patrí 
vďaka všetkým 
pani učiteľkám a za 
zázračné stvárnenie 
Rozprávkova žiakom 
štvrtého ročníka. 

Slavomíra Belanová

karneval na valentína
Ako už iste všetci viete, február je mesiac fašiangov . Preto sa aj na 

našej škole pani učiteľky rozhodli zorganizovať karneval. Tohtoročný 
druhostupňový karneval „otvorili“ trpaslíci. Áno, znie to humorne, ale 
naše pani učiteľky sa prezliekli za Snehulienku a sedem trpaslíkov. Však 
čo, sranda nesmie chýbať ani na našej škole, čo potvrdili i ostatné skvelé 
a vtipné karnevalové kostýmy našich žiakov.

Myslím, že tento rok si žiaci dali naozaj záležať na svojich maskách, 
pretože niektoré boli naozaj fantastické. Rôzne masky boli od výmyslu 
sveta. Tie najkrajšie boli samozrejme ocenené zaujímavými cenami. 
Hodnotila sa najkrajšia maska z každej triedy, tou bola napríklad Červená 
čiapočka a vlk, Mickey a Minnie, Šmolinka, mačky, more...  Ďalej získa-
la ocenenie najkomplikovanejšia maska, teda maska, ktorá si vyžiadala 
najviac práce a tou bol vianočný stromček. Ďalej boli ocenené ďalšie 
kostýmy, ako napríklad najvtipnejší a tak ďalej... Veľa masiek bolo 
takých, ktoré dostali cenu za originalitu. Napríklad spongebob, Amor, 
bifľošky, Pipi dlhá pančucha atď. 

No asi takto by sa dal náš karneval v skratke zhrnúť. Veľká vďaka patrí 
pani učiteľkám, ktoré všetko prichystali a zorganizovali a potom žiakom, 
ktorí sa zúčastnili na našom karnevale. 

Barbora Remeňová 

Zo života školy
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naša lyžovačka na krahuliach
Po dlhom čase sme sa konečne dočkali našej vysnívanej lyžovačky. 

Po sobotňajšom balení sme v nedeľu 15.1.2012 o 11:00 prišli na par-
kovisko ku škole, kde nás čakal pripravený autobus, v ktorom už se-
deli ďalší lyžiari z Veľkých  Loviec. S plnými rukami sme sa rozlúčili 
s rodičmi, batožinu nám uložili do autobusu a lyže nám odviezli rodičia 
Žačikoví. S úsmevom na tvári sme si posadali do autobusu a cez okno 
kývali našim blízkym. Plný netrpezlivosti a očakávania  sme konečne 
vyrazili z Palárikova. Na kopci pri Krahuliach pred naším autobusom 
v závejoch zapadli dve osobné autá. Naši ochotní učitelia sa rozhodli 
ísť von potlačiť zapadnuté autá zo závejov. Potom to už išlo raz-dva. 
Po necelej polhodine sme dorazili do cieľa, vystúpili sme z autobusu, 
popodávali nám batožinu a lyže a šli sme sa ubytovať, kde nás rozdelili 
do našich luxusných izieb. Pani učiteľky nám rozdali kľúče od izieb a my 
sme sa v pokoji vybalili. Po vybalení sme sa išli naobedovať do jedálne 
oproti. Po obede sme sa prezliekli na našich izbách, vonku sme si nasa-
dili lyže a pani učiteľky nám ukázali základné pokyny pri lyžovaní. Dlhý 

a namáhavý deň sme zakončili diskotékou na izbe.
Druhý deň sme sa po raňajkách obliekli, zobrali lyže a hor sa na svah. 

Pani učiteľky nás rozdelili do dvoch skupín a začali nás učiť brzdiť a 
padať. Po obede sme dve hodiny odpočívali a zasa sme vyrazili na svah. 
Večer sme sa zišli na jednej izbe. Vypočuli sme si rozkaz na nasledujúci 
deň. Potom sme sa všetci rozlúčili a popriali si dobrú noc. Boli sme una-
vení, a preto sme rýchlo zaspali. 

Na nasledujúci deň sme sa na svahu naučili mnoho nových vecí a 
niektorí odvážlivci sa rozhodli ísť na vlek. Tento deň sa neobišiel bez 
mnohých pádov. Večer sme tradične zakončili diskotékou na izbe a roz-
kazom na nasledujúci deň. Ráno sme sa zasa vybrali na svah. Po obede 
sme nešli lyžovať, ale sme nasadli do autobusu a išli nakupovať do 
Kremnice. Pobehali sme veľa obchodov, nakúpili sme rôzne suveníry  
pre našich blízkych. Večer sme sa pobrali so žiakmi z Veľkých Loviec 
do jedálne. Pani učiteľky nám pripravili súťaže. 

Vo štvrtok ráno sme sa obliekli a išli lyžovať. Skoro všetci už ve-
deli lyžovať. Tí smelší vyskúšali už aj lanovku. Po 
obede nám pani učiteľky pripravili slalom na svahu. 
Večer sme mali karneval spojený s diskotékou. Po 
ňom sme sa všetci pobalili. Každý bol hore dlho po 
polnoci. V piatok 20.1.2012 sme už boli všetci po-
balení a pripravený na odchod z našich milovaných 
Krahúľ. Všetci sme boli smutní, že odchádzame, 
ale naopak sme sa aj tešili, že ideme domov k naším 
blízkym. Po príchode do Palárikova nám rozdali 
batožinu a lyže a všetci sme sa zvítali s rodinou. 

Z Krahúľ sme si odniesli kráse zážitky, na ktoré 
nikdy nezabudneme a chceme sa za to  poďakovať 
nielen sponzorom: rodine Žačikovej , ZRŠ pri ZŠ 
K. Strmeňa a Obecnému úradu Palárikovo, ale 
najmä pani učiteľkám Eve Dubcovej a Slavomíre 
Belanovej. Ďakujeme! 7.A.a 7.B.

Jaroslava Žačiková, Adriana Jankulárová

niečo o úspechoch našich žiakov...
Už tradične sa žiaci našej školy rok čo rok zúčastňujú na rôznych 

olympiádach a športových súťažiach. 
Čo sa týka vedomostnej stránky, žiaci reprezentovali našu školu 

v biologickej olympiáde, dejepisnej, geografickej, matematickej a v 
olympiáde anglického jazyka. Neminula ich však úspešnosť a pekné 
umiestnenia. Naše baby deviatačky z béčky boli úspešné v biologickej 
olympiáde. Bola to Klaudia Kucharová, ktorá skončila na vysnívanom 1. 
mieste, ďalej Paulína Kitková, ktorá sa umiestnila na 16. mieste a Lucia 
Markusková bola na 6.mieste. 

Nedávno bola aj matematická olympiáda, kde bol úspešný Danko 
Kuchar z 5.A a skončil na peknom 9.mieste. 

Olympiády z anglického jazyka sa zúčastnila Jana Španírová, ktorá si 
vybojovala 10. miesto. Ďalej bol úspešný aj náš spolužiak Matej Horňák, 
ktorý bol na dejepisnej olympiáde a umiestnil sa na peknom treťom 
mieste. Našu školu reprezentoval aj v geografickej olympiáde spolu s 
Dankom Kucharom, kde si obidvaja obhájili ôsme a deviate miesta. 

A teraz niečo o športe... 
Naše úžasné volejbalistky zo siedmeho, ôsmeho a deviateho ročníka 

zastupovali našu školu v obvodnom kole vo volejbale. Na tejto súťaži si 
poctivo vybojovali krásne druhé miesto!!! Ich vytrvalosť a snaha sa im 
oplatila, pretože postúpili na okresné kolo v Nových Zámkoch. Tu sa im 
tiež veľmi dobre darilo a umiestnili sa na peknom treťom mieste. Ich 
odmenou bol diplom a pohár.

Toto bolo krátke zhrnutie úspechov našich šikovných žiakov, ktorým 
gratulujem a prajem veľa úspechov aj v ďalších vedomostných a 
športových súťažiach. 

Barbora Remeňová  

florbalové súťaže
Florbal sa stáva čoraz viac populárnejším športom aj u nás na škole. 

Naši šikovní florbalisti odohrali pod vedením p. uč. M. Tóthovej dva 
florbalové turnaje. 

14. 2. sa mladším žiakom podarilo v Nových Zámkoch vybojovať 3. 
miesto za účasti siedmich družstiev, čo bolo pre nich trošku sklamaním, 
pretože keby ich neprekvapila nečakaná prehra s družstvom Tvrdošoviec, 
postúpili by na kraj, keďže na to mali po toľkých víťazstvách naozaj 
veľké predpoklady. Ale aj 3. miesto je úspech. No poďme radšej k 
výsledkom, ktoré hovoria za všetko.

Palárikovo - Tvrdošovce : 1-2 
 góly: Kollár Laco - 1
Palárikovo - Šurany: 9-0 
 góly: Kollár Laco - 6, Močkor - 2, Jurík - 1
Palárikovo - Maňa: 8-0 
 góly.: Stojka Števo - 1, Jurík - 1, Kollár Laco - 6
Palárikovo - Nábrežná: 6-1 
 góly.: Jurík - 3, Kollár Laco - 2, Kollár Boris – 1
15.2. odohrali turnaj mladšie žiačky. Hoci tu boli súperi o niečo 

silnejší, rozhodne sa nemáme za čo hanbiť. Dievčatá podali pekný 
výkon. Pozrime sa na výsledky.

Palárikovo - Mostná: 3-5, góly.: Šišková - 1, Ulická - 2
Palárikovo - Maňa: 2-2, góly.: Ulická - 2
Palárikovo - Nábrežná: 4-0, góly.: Ulická – 4
Takže všetci florbalisti si zaslúžia pochvalu. Nakoniec im len popra-

jem ďalšie víťazstvá a dobrý pocit z odohraných turnajov.

Jana Španírová, 8.B
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škôlkari v akcii.
V našej materskej škole   sa deti nikdy nenudia .Okrem plánovaných 

výchovno-vzdelávacích  činností, pripravujeme rôzne podujatia, ktoré 
spestria ich pobyt v MŠ.

Vrátim sa myšlienkami  k záveru kalendárneho roku, kedy sme zor-
ganizovali Vianočnú burzu. Predchádzalo jej  pestré  vystúpenie detí zo 
všetkých piatich tried, oslava Vianoc a rozlúčka s uplynulým rokom.   

Hneď začiatkom roka sme sa snažili pomôcť vtáčikom a zvieratkám 
.Pre vtáctvo ,ktoré u nás prezimuje, sme vyrobili rôzne kŕmidlá z odpa-
dových materiálov a pripravili aj vtáčie pochúťky , aby v tuhých mrazoch 
nezahynuli od hladu. Zavesili sme ich na stromy v okolí MŠ. Na jeseň 
deti usilovne zbierali gaštany a teraz v zime ich odniesli zvieratkám hl-
boko do parku.  

Fašiangy sme oslávili karnevalom, na ktorom sa deti aj pani učiteľky 
obliekli do pestrých kostýmov. Premenili sa na princezné, lienky, včielky, 
výpravcov a Spidermanov, Supermanov, nechýbal ani čertík , požiarnik, 
baletka , tekvičiak ,či opravár, presnejšie Pat a Mat...   Všetci tancovali, 
súťažili a ,samozrejme, sa aj fotografovali, aby  rodičia videli, ako sa ich 
deti zabávali.

Začiatkom marca bude zápis detí do materskej školy  spojený s Dňom 
otvorených dverí , kedy môžu rodičia s deťmi nazrieť do tried a vidieť 
činnosti počas celej prevádzky.

Najbližšie chystáme Veľkonočné dielne, kde si budú môcť deti 
spoločne s rodičmi vyrobiť rôzne dekorácie a spestriť tak sviatky jari .

Helena Markuseková

OZnam 
Oznamujeme Vám, že termín uzávierky súťaže Palárikovi nasledovní-

ci sme posunuli do 30.3.2012, nakoľko nás o to požiadali niektoré školy, 
preto budeme prijímať práce až do uvedeného termínu. 

Zároveň Vás prosíme o povzbudenie žiakov k tvorivosti a účasti v 
našej súťaži. Ak si žiaci nevedia sami poradiť s danými témami, máme 
tu nejaké pomôcky či nápovedy:

K literárnej tvorbe:
1. stretnutie s Jánom Pavlom II. (aj fiktívne) - napr. v čom nás oslovil 

počas pontifikátu, v čom bol význam jeho pontifikálnych návštev jednot-
livých krajín sveta, v čom by nám mohol byť vzorom a aký odkaz nám 
zanechal.

2. 190. výročie narodenia Jána Palárika - spracovať životopis, vybrať 
si niektoré z jeho diel a rozobrať ho - to je náročnejšia téma, vhodnejšia 
skôr pre vyššie ročníky či študentov SŠ. 

K výtvarnej tvorbe - prosím zvlášť povzbudiť žiakov 1. stupňa ZŠ
1. Staň sa kulisárom či kostymérom v Divadle Jána Palárika - vytvoriť 

hocijaký kostým (najlepšie ak niekedy boli v Trnavskom Divadle Jána 
Palárika, spomenúť nejakú konkrétnu postavu, ale nie je podmienka; 
môže to byť hocijaký kostým pre rosprávkovú postavu - nakreslený, 
vyšitý, vytvorený s rôznych materiálov...), či nakresliť - namaľovať - 
kulisu pre akúkoľvek rozprávku.

2. Ján Pavol II. - nový patrón DSSJP - nakresliť napr. pápežský erb 
(dá sa nájsť na internete), namaľovať pápeža, či čokoľvek spojené s 
pápežom - napr. námestie sv. Petra... Alebo vytvoriť nejakú zaujímavú 
koláž z obrázkov stiahnutých z internetu - tvorivosti medze nekladieme...

Ku grafickej tvorbe - vhodná najmä pre stredosškolákov:
1. Plagát Palárikovi nasledovníci 2013 - navrhnúť grafický podklad 

pre plagát na budúci rok - použiť napr. erb DSSJP či akýkoľvek symbol 
spojený s Palárikom

2. Logo Roku Jána Palárika - toto môže byť aj nakreslené či 
namaľované, nemusí to byť v grafickom programe...

K IKT prezentácii:
1. Život a dielo Jána Palárika - zmapovať jednotlivé životné etapy Jána 

Palárika
2. Čo by som sa opýtal pápeža Benedikta XVI. pri jeho návšteve SR 

- je toľko problémov na svete, s ktorými aj my konkréne bojujeme či po-
zorujeme ich okolo seba - zmapujme ich do jednotlivých slidov, prípadne 
naznačme naše riešenie a predložme ich pápežovi či už s otázkou na jeho 
radu, názor alebo ich odporučme do jeho modlitieb...

Ak trošku priblížite a vysvetlíte bližšie žiakom jednotlivé témy, určite 
sa zapoja vo väčšom počte.

Prosím o spoluprácu učiteľov slovenského jazyka, aby literárne témy 
zadali žiakom napr. ako domácu úlohu či slohovú prácu, pevne verím, 
že určite napíšu niečo zaujímavé; učiteľov výtvarnej výchovy - aby 
1 hodinu venovali našim témam a žiaci určite aj na hodine (po pred-
chádzajúcej príprave) vytvoria práce, ktoré budú môcť obdivovať tak ich 
rovesníci, ako i dospelí a všetci účastníci súťaže Palárikovi nasledovníci 
2012 ako i všetci pozvaní hostia.

V minulom ročníku bola zvlášť výtvarná kategória bohato zastúpená, 
práce boli niekoľko krát vystavené a vysoko ohodnotené profesionál-
nymi výtvarníkmi.

Ešte raz teda prosím, povzbuďme našu mládež k tvorivosti a vytvorme 
im priestor na realizáciu a prezentáciu ich schopností!

S pozdravom Ivona Matúšová, podpredsedkyňa DSSJP

Divadelno-spevácky súbor Jána Palárika vyhlasuje
VI. ročník súťaže 

PALÁRIKOVI NASLEDOVNÍCI 2012
Podmienky súťaže: Autori budú zaradení

do 4 kategórií: 1. žiaci I. stupeň ZŠ;
2. žiaci II. stupeň ZŠ; 3. žiaci stredných škôl; 4. dospelí

Témy a bližšie informácie sú uvedené na stránke
www.dssjp.sk. Práce je potrebné zaslať v elektronickej

podobe do 15. 2. 2012 na adresu: dssjp@dssjp.sk

inZercia
Predám garážové dvere rozmer 2,3m x 2.4m kombinácia  kovu a 

dreva, zateplené. Zánovné vo veľmi dobrom stave, cena dohodou a 
sprchovú vaničku novú, nepoužitú (90x90x5cm), cena dohodou

 0907733048
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dOplnky dO knihy  
grófsky rod károlyi
Život v stupavskom kaštieli – spomienky Márie Hajzochovej rodenej 
Holičovej (*12. júna 1928)  

 Mária Hajzochová, rodená Holičová, pracovala v stupavskom 
kaštieli v rokoch 1942 až 1945 ako služobná a na život jeho obyvateľov 
si uchovala  veľa spomienok. O svojej práci v kaštieli rozpráva: „Jednou 
z mojich každodenných činností bolo pripravovať pre panstvo, hostí a 
služobný personál raňajky a olovrant v kávovej kuchynke vedľa hlavnej 
kuchyne, kde sa varilo pre obyvateľov kaštieľa. Panstvo raňajkovalo 
zvyčajne čaj s chlebom na rošte, maslo, smotanu. Služobníctvo mávalo 
na raňajky bielu kávu alebo mlieko a chlieb. Mlieko, maslo i smotanu 
vozili do kaštieľa z veľkého majera.
          Po raňajkách som upratala kuchynku, pomohla v hlavnej kuchyni a 
potom s Alžbetou Mezejovou, ďalšou služobnou, sme opravovali a plátali 
bielizeň. Práca s bielizňou patrila k mojim hlavným povinnostiam. Bie-
lizne bolo veľa, týždenne ju vymieňali a každý pondelok ju zamestnanec 
Bedeč a neskôr Marcinek vozili do práčovne.
 Pred obedom som nakrájala chlieb, ktorý sa podával k obedu 
a potom som poumývala použitý porcelán. Najvyššie postavený sluha 
Karol Ftáček, pôvodom zo Slovenského Medera, mal na starosti príbory 
a zamestnanec Horváth umývanie a utieranie pohárov. Panstvo stolovalo 
na prvom poschodí a jedlo im servíroval Karol Ftáček. 
Služobníctvo jedávalo v miestnosti vedľa hlavnej 
kuchyne. 
 Chlieb sa piekol každý pondelok. V nedeľu 
večer som pripravila kvások a v pondelok ráno o pi-
atej hodine som zamiesila na osem veľkých pecňov. 
Po vykysnutí cesta som ho znova premiesila, rozdel-
ila a naložila do pripravených košíkov. Nosili ho k 
Helašičovi do pekárne na Marcheggskú ulicu.      
Po skončení obeda a uprataní kuchyne sme plátali 
bielizeň až do šestnástej hodiny. Vtedy sa podávalo 
malé občerstvenie pre obsluhujúci personál, biela 
káva a chlieb. Výdatnejší olovrant ani nebol potrebný, 
lebo takmer každý deň sa varili mäsité jedlá pre pans-
tvo, hostí i služobníctvo. Panstvo neolovrantovalo. 
Čas stolovania sa prísne dodržiaval, mimo určených 
hodín nejedávalo ani panstvo. Iba keď sa piekli 
pagáčiky a vybrali ich z pece čerstvé a chrumkavé, ani 
pani grófka neodolala ich vôni a zobrala si niekoľko 
mimo času podávania jedál. Mala rada aj makové 
šúľance a lekvárové rezance zapečené s pomletý-
mi orechmi i palacinky, ktoré piekol Karol Ftáček, 
pričom ich vyhadzoval do výšky, preto sme ich robili častejšie. Raz prin-
iesol mladý gróf Alexander z lesa veľa slimákov. Hlavná kuchárka ich 
uvarila, očistila, upravila na plnku. Podávali sa na morských lastúrach a 
napodiv, bolo to celkom chutné. 
Domáci pán sa zvyčajne hneď po raňajkách prezliekol do poľovníckych 
šiat a vyšiel si do lesa, vracal sa až neskoro večer. Na hlave nosil zelený 
klobúk s diviačou štetinou. Aj pani grófka Hanna mala rada raňajšiu jazdu 
na koni v parku pri kaštieli a väčšinu dňa trávila vonku. 
 Po olovrante mali hlavná kuchárka aj s pomocníčkou voľno 
do sedemnástej hodiny, medzitým ďalšie služobníčky upratali kuchyňu a 
uložili porcelán, príbory a poháre na svoje miesto. Tie mali voľno potom, 
až do podávania večere. Na večeru varievali zväčša prívarok a múčne 
jedlo. Po umytí riadov sme pokračovali v plátaní bielizne.  

 *

Takmer všetci pracovníci na panstve mali zabezpečené bývanie. 
Dlhoroční zamestnanci a vyššie postavení sluhovia dostali samostatné 
byty. Karol Ftáček, ktorý slúžil v kaštieľoch v Slovenskom Mederi a v 
Stupave tridsaťpäť rokov a Ján Beda, tiež dlhoročný zamestnanec, bývali 
neďaleko pivovaru, iní pri veľkom alebo malom majeri, horári v hájo-
vniach a v Kolhúfe. Služobniciam pridelili izby na prízemí kaštieľa pri 
hlavnej kuchyni. Na tej strane kaštieľa bola aj pracovňa kastelána Fialu. 

Na prízemí kaštieľa, vľavo od hlavného vchodu, mal spálňu a kúpeľňu 
pán gróf. V kúpeľni bola vaňa s vylešteným mosadzným zábradlím za-
pustená do úrovne podlahy. Vedľa mal pracovňu Ján Beda, upravoval 
tam poľovnícke trofeje. Chodbou na prízemí bolo možné prejsť do stajní, 
tadiaľ sme si skracovali cestu, keď sme chodili po med do skleníka, o 
ktorý sa staral Krupička. Vedľa pracovne Jána Bedu sa nachádzala izba 
kľučiarky Kurucovej, starej dievky pôvodom zo Slovenského Medera. 
Mala na starosti kľúče od všetkých izieb i pomocných miestností a dozor 
nad služobníctvom. Keď panstvo nebolo doma, v kaštieli vládla voľnejšia 
disciplína. Pán gróf bol väčšinou v lese alebo na poľovačkách. Aj pani 
grófka často chodievala na návštevy alebo cestovala. Pri jej príchode sme 
ju museli pozdraviť kezét csókolom (ruky bozkávam) a pobozkali sme 
jej rukavičku. 
Keď kľučiarka večer zaspala, mladé dievčatá neraz ušli z kaštieľa na 
kolotoč. V kaštieli ich niekedy navštevovali rovesníci. Strážca parku 
Vojtech Mindák mal s mladými porozumenie a dal im vyrobiť kľúč od 
bočnej bránky. Cez túto bránku v nedeľu a vo sviatok chodilo celé osaden-
stvo kaštieľa do kostola na svätú omšu. Panstvo sedávalo v tzv. oratóriu, 
kde je teraz zriadené malé múzeum, služobníctvo malo vyhradené miesto 
oproti oratória na druhej strane, tam boli pod dozorom. Na svätú omšu sa 
chodilo na desiatu hodinu, iba hlavná kuchárka a jej pomocníčka chodili 
na svätú omšu ráno, aby stihli včas uvariť obed. 
V kaštieli bola aj kaplnka. Slúžili sa v nej sväté omše za zosnulých, 
niekedy sa vysluhovala sviatosť krstu. V kaplnke vedľa oltára na pod-
stavci sa skvel krásny mramorový anjel. V malej miestnosti nad kaplnkou, 
na úrovni prvého poschodia, bola na stolíku vosková busta zosnulej Ger-

aldíny, malej sestry pána grófa. Na hlave mala vlasy a 
na nich položený prsteň. Pred poškodením ju chránilo 
sklo. Vedľa uchovávali nejaké drobnosti, pamiatku na 
zosnulú.    
Prvé poschodie ľavej strany kaštieľa obývalo domáce 
panstvo. Bola tam jedáleň, spálňa pani grófky a 
detské izby. Na pravej strane poschodia sa nachá-
dzali spoločenské miestnosti a izby pre hostí. O prvé 
poschodie sa starali komorné a chyžné, a tam sa aj 
najčastejšie zdržiavali. Zamestnanci prízemia prácu 
na poschodí nemali a málokedy tam chodili. 
Počas vojny do kaštieľa iba zriedka chodili návštevy, 
a keď predsa, tak v kuchyni pomáhali aj chyžné. Raz 
sme mali v kaštieli tajomnú návštevu, istú dámu. 
Vraj to bola poľská kňažná, ale nikto o tom veľa 
nerozprával. Ja som ju niekoľkokrát videla, keď som 
jej niesla raňajky a obed do izby v zadnom krídle 
kaštieľa, kde je balkón. Vtedy okná v kaštieli poza-
stierali a o kňažnej sa nesmelo hovoriť. V tom čase sa 
tam skrývali aj nejakí Nemci, ale s nimi sme sa nestre-
távali ani pri obede ani inde. 

*      
  
 Manželia Károlyioví boli dobrí a láskaví ľudia. So zamestnan-
cami nemávali konflikty. O svojich ľudí sa starali, každý z nich mal pra-
covnú knižku a gróf za nich platil dane a odvody. Pani grófke záležalo 
na tom, aby sa služobný personál vkusne a čisto obliekal. Služobniciam 
dávali každoročne štvoro jednotných rovnošiat, modré šaty s bielymi 
prúžkami a bielou zásterkou. Každý rok dostali aj peniaze na kúpu jed-
ných vychádzkových šiat podľa svojho vkusu a uváženia. 
 Nikdy sa nestalo, žeby nejaký žobrák nedostal najesť a almužnu. 
Z okna pri veľkej kuchyni mu podali jedlo. Boli na to určené plechové 
misky s dvoma úchytkami. Najmä milosťpani Hanna dbala o to, aby nikto 
netrpel núdzou. Keď bývalí zamestnanci potrebovali drevo na kúrenie, 
prišli za grófom a ten ich poslal za správcom Toperczerom, aby im vysta-
vil doklad na palivové drevo. Na základe povolenia si drevo mohli v lese 
nazbierať a odviezť. V dvadsiatych rokoch 20. storočia gróf viacerým 
zamestnancom daroval aj pozemky, čo im potvrdil darovacou listinou. 
Tieto dokumenty dodnes v mnohých stupavských rodinách uchovávajú 
ako vzácne rodinné pamiatky.   
 Panstvo sa príkladne staralo aj o hospodárske zvieratá, kone 
i psy. V bočnom krídle kaštieľa pri vchode boli stajne vyložené biely-
mi kachličkami. Mali ich na starosti zamestnanci Bedeč a Marcinek. 
Udržiavali v nich príkladnú čistotu, i mosadzné krúžky na uviazanie koní 
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sa leskli ako zo zlata. Naľavo sa nachádzali koče, napravo boxy pre kone, 
potom psie koterce.  
 Pani grófka mala dvoch strakatých psíkov a vzorne sa o nich 
starala. Mohli voľne pobehovať po dvore. Jedlo pre nich varili v hlavnej 
kuchyni a domáca pani chodila dozerať na jeho kvalitu. Varilo sa im v 
čistých hrncoch a pani grófka najprv uvarené jedlo sama ochutnala, až 
potom mohli psy nakŕmiť. V parku pri kaštieli smerom k vodopádu sa 
dodnes nachádza veľká kamenná doska, kde údajne pochovali psíkov, 
keď uhynuli na starobu. Na toto miesto pani grófka chodievala veľmi 
často s motyčkou i hrabličkami a starala sa o vysadené kvety. 

*

 Ku koncu vojny vládla v kaštieli stiesnená atmosféra. Niekoľko 
dní pred príchodom Červenej armády sa začalo baliť. Na chodbách bolo 
veľa dební a v nich zabalený porcelán, obrazy, menší nábytok, koberce. 
Debny vozili na stanicu, ich ďalší osud je neznámy. Panstvo opustilo 
kaštieľ tak, že sme ani nevedeli, kedy odišli, a už sa nevrátili“ – končí 
pani Hajzochová svoje rozprávanie.  

* 

 Po vojne sa situácia zmenila, po čase si Mária Hajzochová 
našla zamestnanie inde ale na roky strávené v stupavskom kaštieli a na 
ich bývalých majiteľov, ktorých odvtedy nevidela, si veľmi rada spomína. 

pod spôsobom chleba Z 
lásky ukrytý

Slovami tejto nádhernej piesne, ktorej autorom je sv. Tomáš Akvinský, 
si veriaci ľud v katolíckych chrámoch po celom svete uctieva posvätné ta-
jomstvo Eucharistie, ktorému sa ľudovo hovorí aj Sväté prijímanie. Táto 
sviatosť je právom považovaná za najvznešenejšiu, keďže je v nej pod-
statne prítomný sám Kristus Pán. On sám sa v nej obetuje a je aj prijímaný 
cirkvou. Preto má cirkev túto sviatosť v osobitnej úcte. Veď sprítomňuje 
pamiatku smrti a zmŕtvychvstania Pána, v ktorej naveky pretrváva obeta 
kríža. Je to vrchol a prameň celého kresťanského života. Zároveň sa ňou 
naznačuje a uskutočňuje aj jednota Božieho ľudu a dovršuje sa v nej bu-
dovanie Kristovho tela. A pretože cirkev veľmi dbá aj o to, aby sa prijí-
mala Eucharistia čo najhojnejšie a s náležitou úctou, ustanovila niektoré 
pravidlá pre jej vysluhovanie a prijímanie, aby sa na nej veriaci s úžitkom 
mohli zúčastňovať:

Kánon 900/9011: Vysluhovateľom, ktorý v osobe Krista môžu utvoriť 
sviatosť Eucharistie, je jedine platne vysvätený kňaz. Kňaz má právo 
obetovať omšu za kohokoľvek, tak za živých, ako aj za zomrelých.

Kánon 905: Kňazovi nie je dovolené sláviť Eucharistiu viac, než raz za 
deň. Ak je nedostatok kňazov, miestny biskup môže povoliť, aby kňazi z 
oprávneného dôvodu slávili Eucharistiu dva razy za deň, ba v nedele a v 
prikázané sviatky, aj tri razy.

Kán. 910: Riadnym vysluhovateľom svätého prijímania je biskup, pres-
byter a diakon. Mimoriadnym vysluhovateľom svätého prijímania je aj 
iný veriaci. Kde to potreba cirkvi vyžaduje, pri nedostatku služobníkov, 
môžu aj laici, rozdávať sväté prijímanie podľa predpisov práva.

Kán. 913: Aby sa najsvätejšia Eucharistia mohla vysluhovať deťom,

vyžadujú sa od nich dostačujúce vedomosti a dôkladná príprava, aby 

primerane svojim schopnostiam chápali Kristovo tajomstvo a s vierou a 
nábožne mohli prijať Pánovo telo.

Kán. 914: Je povinnosťou predovšetkým rodičov a ich zástupcov, 
ako aj farára postarať sa, aby sa deti po dosiahnutí používania rozumu 
náležite pripravili a čo najskôr sa po predchádzajúcej sviatostnej spovedi 
občerstvili týmto božským pokrmom; úlohou farára je aj dozerať, aby k 
svätému prijímaniu nepristupovali deti, ktoré nedosiahli používanie ro-
zumu alebo ktoré nepovažuje za dostatočne pripravené.

Kán. 915: Na sväté prijímanie sa nemajú pripustiť exkomunikovaní 
a postihnutí interdiktom po uložení alebo vyhlásení trestu a iní, ktorí 
tvrdošijne zotrvávajú v zjavne ťažkom hriechu.

Kán. 917: Kto najsvätejšiu Eucharistiu už prijal, môže ju v ten istý deň 
prijať po druhý raz iba pri svätej omši, na ktorej sa zúčastňuje.

Kán. 919: Kto chce prijať najsvätejšiu Eucharistiu, má sa aspoň jednu 
hodinu pred svätým prijímaním zdržiavať akéhokoľvek pokrmu a nápoja 
s výnimkou vody a liekov. Tí, čo sú pokročilého veku a trpia nejakou 
chorobou, ako aj tí, ktorí ich opatrujú, môžu prijať najsvätejšiu Eucharis-
tiu aj keď v predchádzajúcej hodine niečo požili.

Kán. 920: Každý veriaci po prvom svätom prijímaní je povinný aspoň 
raz do roka pristúpiť k svätému prijímaniu. Toto prikázanie sa musí splniť 
vo veľkonočnom období, ak sa z oprávneného dôvodu nesplní v priebehu 
roka v inom čase.

Kán. 922: Sväté viatikum pre chorých sa nemá príliš odkladať; ducho-
vní pastieri majú dbať, aby sa chorí ním posilnili, kým sú pri vedomí.

Kán. 932: Eucharistické slávenie sa má konať na posvätnom mieste, 
ak v jednotlivom prípade potreba nevyžaduje niečo iné; v takom prípade 
slávenie musí byť na slušnom mieste.

Na základe týchto ustanovení Vás, milí farníci, prosím, aby ste odo 
mňa nežiadali slúžiť viac, ako dve sväté omše denne. Zároveň vás 
chcem poprosiť, aby ste sa počas tohto prebiehajúceho pôstneho obdo-
bia naozaj dobre pripravili a mohli ste, očistení sviatostnou spoveďou, 
vo veľkonočnom čase čo najhojnejšie prijímať Eucharistiu, ktorá vás 
zjednocuje s Bohom i so všetkými prijímajúcimi po celom svete. Tak 
zadosťučiníte nielen predpisu práva, ale predovšetkým Božej vôli a vlast-
nej spáse.
 Róbert Horka, správca farnosti

narcisová 31 (pOviedka)
Toto je príbeh, ktorý som nikdy nezaradil medzi rozprávky pre moje 

deti. Toto je príbeh, ktorý by som im rád vyrozprával, podelil sa s ním a 
naučil ich kráčať vlastnou cestou. Toto je príbeh, ktorý mi ukázal svetlo, 
keď som zablúdil a zabudol cestu domov. Príbeh, keď som si uvedomil, 
že som tú cestu mal hľadať skôr.
Júlové slnko sa vyškieralo na bezoblačnej oblohe a ja som sa potil. Vlasy 
som mal mokré a košeľa sa mi nepríjemne lepila na chrbát. Vzduchom 
poletovali mušky a sadali mojej dcére na nos.

„Škaredé motýle, škaredé...“ pišťala a oháňala sa malými rúčkami. 
 „To nie sú motýle...“
 „Ale sú škaredé...“

Bola mrzutá – právom nahnevaná ako každé trojročné dieťa, ktoré by 
ste v hnusnom teple ťahali krížom-krážom starou dedinou. Bola znudená, 
už ju nebavilo otáčať svoju drobnú hlávku a pozerať na staré domy, staré 
stromy a starých ľudí. V tejto dedine bolo všetko staré. Napil som sa 
zo sladkej coly a mal som pocit, že aj tá je stará. Minimálne po záruke. 
Zatuchnutá ako vzduch v tichých uliciach, zatuchnutá ako prašivý kožuch 
kocúra, ktorý nám prebehol pred nosom. Aspoň nejaký pohyb, aspoň ne-
jaký život. 

Od rána sme sa potulovali a hľadali adresu. Adresu napísanú strojom 
na starom pokrkvanom papieri s veľkým čiernym fľakom. Narcisová 31. 
Možno by sme sa aj opýtali, no dedina bola mĺkva, obyvatelia zalezení 
vo svojich tienistých domoch, skrývajúci sa pred pálivým letom. Ak 
sme aj niekoho stretli, iba na nás zazrel, zašomral si, nenechal nás ani 
otvoriť ústa a ubzikol. Ako by sme mali mor. Nakazení paraziti z veľkého 
mesta. Určite nás prezradila nálepka na čele alebo moja vyfintená malá 
princezná. Moje kožené topánky však rovnako svietili v dedinskom pra-
chu. Možno svietili ráno. Teraz boli špinavé a celkom iste aj zničené. 
Otlačili ma a rovnako ako celé telo sa mi potili aj nohy. To bude mať moja 
manželka večer radosť.

pokračovanie na strane 14
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Ďalej sme kráčali „mŕtvym“ mestom a hľadali. Ulicu, značku, 
čokoľvek. Milú tvár? Sotva. Aj ten kocúr na nás zazeral.

Preklínal som osud a žmolil lístok vo svojich vlhkých dlaniach. Stálo 
ma veľa, kým som ho získal. Veľa síl, veľa prosíkania, veľa všetkého. 
Zháňal som tú adresu od momentu, keď som si uvedomil, čo som stratil. 
Keď som si uvedomil, že mi niečo chýba. Diera v mojom vnútri kričala, 
bolela, nútila ma kráčať stále ďalej a pátrať. 
Jediný človek mi v mojom mladom živote chýbal. Otec. Môj otec, ktorý 
ma nedobrovoľne opustil, keď mama pri rozvode vyhrala súd. Nemohol 
som ho vidieť, nemohol som mu stisnúť ruku. Mama sa rozhodla, zbalila 
kufre a nechali sme za sebou starý život. Všetko na čom mi záležalo. 
Polovicu môjho srdca mi vzali, patrilo človeku, v ktorom som sa videl, v 
duchu si od neho zakaždým pýtal radu. 
 „Ociii...“ zatiahla moja dcéra a žmúrila do slnka. Stále ma 
držala za ruku a ja som ju doslova ťahal za sebou. „Oci, stojme už.“
 „Už tam budeme srdiečko, ešte vydrž...“
 „Kde tam?“
 „Ešte minútku...“
 „Ja nechcem vidieť narcisy...“
 „Nie sú tam narcisy... teda myslím, že nie.“
 „Nechcem vidieť narcisy, nechcem už chodiť. Chcem vidieť 
naše auto... alebo hranolky.“

Dcéra sa zastavila a dupla si nôžkou. Namosúrene zvraštila nos a bola 
odhodlaná nepohnúť sa z miesta. Pousmial som sa na ňu a dvihol ju na 
ruky. Úsmev ma prešiel. Cesta bola ťažká a ja som bol unavený a teraz 
som musel ešte vláčiť na rukách jednu mrzutú slečnu. 

Opäť som si spomenul na otca. Na jeho bývalú manželku, ktorá mi po 
dlhom presviedčaní poslala adresu. Prišiel telegram. Jednoduchý kus pa-
piera s jedinou vetou. Narcisová 31. Nemusel som sa viac pýtať. Nepot-
reboval som viac vedieť. Chcel som iba navštíviť otca, ukázať mu dcéru, 
popýšiť sa životom. Chcel som ho objať.

Srdce sa mi rozbúchalo a mimovoľne som pridal do kroku. Už musíme 
byť na konci dediny, už musíme konečne nájsť tú prekliatu Narcisovú 
ulicu.

Môj otec bol kedysi záhradník, neviem, čo robí teraz. Uškrnul som 
sa – býva na Narcisovej a najviac zo všetkých kvetov miloval tulipány.

 „Robím to správne tatko?“ 
 „Áno, cibuľku jemne zatlač do zeminy, asi dvadsať centime-
trov. Tak.“
 „A kedy už vyrastú?“
 „Až na budúci rok synku, budeme mať červené a žlté...“
 „Žlté mám najradšej...“
 „Ja nie... pripomínajú mi narcisy.“
 „Aj narcisy mám najradšej...“
 „Smrdia...“

Tie tulipány som nikdy nevidel. Mama zhabala veci a v tú jar sme 
odišli skôr ako stihli vykvitnúť. V tú jar som stratil otca. 

Vláčil som dcérku, ktorá sa premenila na tmavú, ťažkú kovadlinu. 
Zadriemala. Svojou váhou sa mi zarývala do rebier a mne po čele stekali 
kvapky potu. Odbočil som doľava. Lístok som nechal vo vrecku, nemalo 
zmysel viac sa naň dívať. 

Zbadal som poštára. O tretej popoludní? Poštár musí poznať tú adresu. 
Bol ako modrý oblak, ktorý zatienil to pekelné slnko a osviežil mi deň. 
Dal mi nádej. Nadšene som za ním vykročil. 
 „Prosím vás...“ zakričal som a poštár sa náhle obzrel. Prebehol 
po mne zvráskavenými očami a hodnotil.
 „Dobrý deň...“ zdvorilo som pozdravil.
 „Dobrý...“ zašomral a vyberal listy zo svojej koženej kapsy. O 
bok si opieral hrdzavý bicykel.
 „Prosím vás, hľadám jednu ulicu...“
 „Há? A akú?“
 „Narcisovú... blúdime už od rána.“
 „Načo ju hľadáte?“
 Nebol som jeho zvedavosťou prekvapený, aj my sme boli zve-
daví. Navyše, boli sme mestskí narušitelia tejto panensko-starej dediny.
 „Hľadám svojho otca...“
 „To neviete, kde býva?“

inZercia
dže-si pub

rOZvOZ piZZe v rámci palárikOva
0918 406 364
Posedenie v príjemnom nefajčiarskom prostredí, pravá 
talianska pizza, utopenci, nakladaný hermelín, toasty...

Rozvoz: Ut – Ne od 15:00 do 21:45

Predám polystyrén „JACKODUR“ 124 x 59 cm, hrúb-
ka 5 a 10 cm. Rôznu dlažbu a obklad. 

Telefónne číslo: 0905 133 552, 0905 422 688

 „Viem... teda mám adresu, ale neviem, kde to je...“
 „Niekde blízko, myslím... práve ste totiž na Narcisovej.“
 „Ďakujem vám,“ v rýchlosti som sa obzrel. Na ulici nebolo veľa 
domov. My sme stáli na konci. „A viete mi povedať, kde je dom číslo 31? 
Narcisová 31?“ 
 „Narcisová ulica má len tridsať domov.“
 „Ale ja tu mám napísané Narcisová 31...“ položil som dcéru na 
chodník – protestne zamrnčala – a šmátral vo vrecku. 
 „Narcisová ulica má len tridsať domov.“
Vytiahol som pokrkvaný telegram a ukázal ho poštárovi. „Ako vidíte... 
Narcisová 31...“
 Poštár chvíľu hypnotizoval zašpinený papier a mlčal. Pohľadom 
som ho nabádal na odpoveď. Bol som netrpezlivý.
 Ticho. Slnko a čas, ktorý sa zastavil.
 Poštár sa poobzeral po ulici a potom pozrel na mňa. Na moju 
dcéru a zase na mňa. 
 „To musíte ísť kúsok ďalej... na koniec ulice, po prašnej.“
 „Ďakujem vám, ďakujem...“ usmial som sa a nadšene mu tria-
sol rukou. Poštár na mňa ešte raz rýchlo pozrel a vysadal na bicykel. Bol 
nervózny.
 „Budem od vás pozdravovať otca,“ zakričal som mu a šťastne 
mával jedinému človekovi, ktorý bol ochotný poradiť dvom zúfalým 
tváram, motajúcim sa na prázdnej ceste. 
 „Tak dcérka, už sme to našli, už sme skoro tam...“
 „Nie sú tu narcisy...“
 „Nie...“
 „Nie je tu nič.“

Kráčali sme popri poli a ja som hľadal. Nervózne som hľadal dom, bud-
ovu alebo chatrč? Stále som hľadal Narcisovú 31, i keď nám poštár ukázal 
smer. Vedľa nás sa tiahlo žitné pole, chodník zmizol.
 „Aha stromy... a vtáčiky!“ zvolala moja dcéra a rozbehla sa k 
vysokým tujam. Tiež ma premklo nadšenie, za tými stromami musela byť 
budova. Muselo tam byť niečo. Možno malý útly domček, šopa, niečo... 
Videl som vysoký zelený plot, ktorý ožíval spevavým džavotom hrajúcich 
sa vtákov. Rozbehol som sa ta tiež.

Narcisová 31. Konečne som to miesto našiel. Konečne som našiel otca. 
Vkročil som medzi tuje. Niekto vypol zvuk. Niekto zhasol svetlo.

Díval som sa na žlté a červené tulipány, ktoré sa hrdo týčili do výšky 
a svoje kališteky obracali do neba. Ako v modlitbe. Chytil som dcéru na 
ruky, pritisol si ju na prsia. Zaboril som tvár do jej mäkkého telíčka a 
rozhodol som sa, že ju nikdy nepustím.

Zhlboka som sa nadýchol a otvoril železnú bránku. Išiel som nájsť otca. 
Už som vedel, kde hľadať. Rukou som sa obtrel o jemné lupene tulipánov 
a moje oči sa stále zahmlene dívali na kamennú tabuľu s čiernym nápisom 
– Obecný cintorín, Narcisová 31.

Mária “Drusilla“ Roštecká
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byty na predaj!
Za výhOdnú cenu
Vrátane podielu 1/6 z pozemku, vonkajších parkovacích plôch pre 
osobné motorové vozidlá a hrubých vnútorných povrchových plôch 
(podlahy, omietky). 

Vážení občania z Palárikova a okolitého regiónu! 

Ponúkame Vám novovybudované byty na predaj v bytovom dome na ul. Remesel-
níckej v Palárikove, v celkovom počte 6 b. j. s rovnakou obytnou plochou: 83,88 
m². Cena 1 m² obytnej plochy je cca 635.- €. 

Podrobnejšie informácie a údaje o nehnuteľnosti možno získať na Obecnom úrade  
v Palárikove z materiálu vyloženého vo verejnom propagačnom okne, resp. na tel. 
čísle: 0903 400 584. 

V súčasnosti sú bytový dom i jednotlivé bytové jednotky uzamknuté. Na telefónne  
zavolanie je možnosť k nahliadnutiu bytov aj jednotlivo, čím sa získa  výhoda 
skoršieho výberu z ponúkaných bytov. 

Čakáme na Váš záujem a zavolanie ! 

inZercia

kvetinárstvO pri mlyne
sprostredkovaním zabezpečuje  komplexné pohrebné služby priamo v  
Palárikove.

Naša pohrebná služba je tu, aby vás odbremenila od maximálneho 
množstva starostí spojených s vybavovaním pohrebu práve vo chvíľach, 
kedy potrebujete zostať v kruhu vašich blízkych.

Zabezpečujeme
 - vybavenie všetkých potrebných pohrebných dokladov
 - prevozy zosnulých 24 hodín denne
- široký výber rakiev a doplnkov (šerpy, tylové prikrývky, drevené kríže  )
- zaobstaranie širokej škály smútočných vencov a kytíc so živej a umelej 
čečiny,  ikebany na rakvy rôznych veľkostných kategórii zo  živých či  
umelých kvetov k pohrebom,  s dovozom  vencov  zdarma
-zabezpečenie kremácie
-obliekanie a úprava zosnulých

Kontakt: 0915 705 432
NONSTOP LINKA: 
0905 897 106, 0905 536 063

Produkty:
- Ľahké strešné krytiny značky Lindab, Blachprofil 2 - 
výrazne zľavy pri odbere nad  100 m2

- Betónové strešné krytiny značky Mediterran, KM Beta
- Polykarbonátové dosky na prístrešky v rôznych hrúb-
kach a odtieňoch
- Odkvapový systému značky K & J & G, Lindab
- Opláštenie budov, hangárov PUR panelmi
- Ozdobné interierové lišty a obklady z polystyrénu   
značky Baustyr, priamo k odberu

- Asfalt na opravu chodníkov a ciest vo vreciach - jednoduchá aplikácia
- Rezivo, hrady, laty, dosky ihneď k odberu

Služby:
- Montáž nových krovov a prísteškov
- Oprava, výmena a demontáž starých striech, krytiny
- Montáž odkvapového systému
- Poradenstvo a výpočet materiálu zdarma
- Dovoz krytiny na miesto zdarma

Bicyklový obchod Vám ponú-
ka na výber širokú paletu dám-
skych,  pánskych a detských bi-
cyklov značky Dema(Senica) a 
Kenzel(Hurbanovo). Zároveň Vám 

ponúkame pestrý sortiment príslušenstva, náhradných dielov k bi-
cyklom a motorových olejov značky Mogul. Ponúkame servis a 
opravu Vašich bicyklov priamo v predajni.

tvorba webových stránok 
 -prezenčné stránky od 200€
grafické návrhy reklamných letákov 
plagátov,  vizitiek, novín

richard.rostecky@rolumi.sk
design.rolumi.sk

 Prenájom voľných priestorov v budove Obchodu a služieb na 
Hlavnej 3, Palárikovo (50m2)

Produkty a služby uverejnené v tomto inzeráte pre Vás poskytujú firma Ľubica Roštecká Rolumi, Rolumi Plus, s.r.o. www.rolumi.sk 0907 739 255
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 kuchársky kútik
nátierka Zo Zvyšných bielkov

- suroviny: 5 bielkov, 150 g masla, 1 stredne veľká cibuľa, 1 kyslá 
uhorka, sardelová pasta

- postup: bielky uvaríme vo vodnom kúpeli a nadrobno posekáme. 
Maslo vymiešame so sardelovou pastou, pridáme najemno nakrájanú 
cibuľu a uhorku a pripravené bielky. Všetko dobre premiešame. 

hubové riZoto
- suroviny: 500 g húb, 250 g ryže, 1 cibuľa, 3 lyžice oleja, soľ, drvená 

rasca, trochu sladkej aj štipľavej papriky, vývar alebo rozvarený mäsový 
bujón 

- postup: huby nakrájame a pridáme k nadrobno pokrájanej a na oleji 
opraženej cibuľke. Vmiešame prepláchnutú ryžu, soľ a koreniny a za-
lejeme vývarom. Dusíme pod pokrievkou v mierne vyhriatej rúre.  

faZuľový guláš
- suroviny: fazuľa, klobása alebo údené mäso, cibuľa, zápražka, 

rajčinový pretlak, soľ, smotana
- postup: umytú fazuľu necháme napučať a potom ju uvaríme a spolu 

s klobásou nakrájame  na kolieska alebo s nakrájaným údeným mäsom. 
Zahustíme cibuľovou ružovou zápražkou, povaríme, pridáme rajčinový 
pretlak, osolíme podľa chuti a pridáme 2 lyžice smotany. Fazuľový guláš 
podávame s chlebom. 

kuracie krídelká 
- suroviny: kuracie krídelká, soľ, 3 lyžice sójovej omáčky, dezertné 

víno, 1 lyžica medu, 1 lyžica ostružinového či ríbezľového lekváru
- postup: umyté krídelká rozložíme do pekáča a zľahka posolíme. V 

miske rozmiešame sójovú omáčku a víno, pridáme med a lekvár a touto 
zmesou potrieme krídelká. Zvyškom polejeme. Nakoniec upečieme v 
rúre. Jedlo podávame s dusenou ryžou a hlávkovým šalátom. 

králik na horčici
- suroviny: 1 králik, soľ, mleté čierne korenie, plnotučná horčica, olej, 

cibuľa
- postup: Naporcovaného králika osolíme a okoreníme, potrieme 

horčicou, zalejeme olejom a posypeme na plátky nakrájanou cibuľou. 
Necháme cez noc odležať. Na druhý deň podlejeme vodou a upečieme. 
Podávame so zemiakmi a zeleninovým šalátom. 

Dobrú chuť želá
Bc. Kalincová Alžbeta

múčniky podľa p. sedláčka
Koláč s polevou 

Cesto:
Múka polohrubá 250 g
Kakao 2 PL (polievkové lyžice)
Cukor práškový 250 g
Sóda bicarbona 1 ČL (čajová lyžička)
Olej 2 dl
Mlieko 2 dl
Krém:
Cukor práškový 200 g
Maslo (Hera) 200g
Jogurt (vlažný – zohriaty v teplej vode) 200 – 250 g
Poleva:
Čokoláda na varenie 200 g
CERA 100 g

Postup:
Suroviny na cesto spolu zmiešame, nalejeme na vymastený a múkou 

vysypaný plech. Upečieme v rozohriatej rúre pri teplote 180°C. 
Suroviny na krém spolu zmiešame a dobre vyšľaháme. Na vychlad-

nuté cesto rozotrime krém, necháme chvíľu zatuhnúť a vrch polejeme 
čokoládovou polevou. 

Politici

 Trasie nimi  láska,
 trasie vo dne, v noci...
 Trasie nimi  láska
 mocná láska k - moci!

Po voľbách

 K údivu mnohých
 kohút híka
 a osol zrazu
 kikiríka...

Z kopca

 Ide to s ním prudko z kopca,
 nepoviem snáď novinu.
 Dôvod bude asi v tom, že
 jedná vždy na rovinu!

epigramy
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silvestrovský mini futbal cup 
2011

Po úspešných ročníkoch „Tenis Cupu“ organizovaných Chránenou dielňou VECTOR - 
Palárikovo sa zrodila myšlienka na zorganizovanie niečoho nového. Vzhľadom na to, že v 
obci je vybudované nové multifunkčné ihrisko a jeho využívanie je hlavne počas tréningov 
palárikovských družstiev, myšlienka zorganizovania “silvestrovského mini futbal turnaja” 
sa zdala ako veľmi dobrý nápad. Chránená dielňa VECTOR zastúpenú pánom Marekom 
Tomšíkom bola po dohode s pánom starostom RSDr. Bernardom Rošteckým poverená 
zabezpečením turnaja, organizáciou a ,samozrejme, aj za dodržiavanie verejného poriadku. 
Pán starosta zabezpečil multifunkčné ihrisko na celý deň, trofeje pre prvé tri mužstvá ako 
aj „putovný pohár“ a postavenie veľkokapacitného stanu.  Aj keď sa o turnaji hovorilo 
od októbra, zo začiatku boli prihlásené len tri  mužstvá, nakoniec sa na poslednú chvíľu 
prihlásili ešte dve. Zvlášť vďaka patrí Vladovi Zálešákovi a ostatným pracovníkom tech-
nických služieb za postavenie stanu a zabezpečenie a rozmiestnenie lavíc, ktorým v mene 
organizátorov veľmi pekne ďakujeme. V stane mali svoje provizórne prezliekarne všetky 
prihlásene mužstvá a “Jankastánok” s občerstvením. Posledný deň v roku bolo nádherné 
slnečné počasie, priam jarné. O 9:30 turnaj zahájil krátkym príhovorom Ivan Mančík. 
Mužstvá podrobne oboznámil s pravidlami a všetkým zaželal veľa úspechov a čo najviac 
pekných strelených gólov a minimum zranení. 

Turnaja sa zúčastnilo spolu 5 mužstiev.
 » V36
 » Orion
 » Hotel Tím
 » Mederskí Šakali
 » Osemdesiatosem
Hralo sa systémom každý s každým 2 x 10 minút, celkovo bolo naplánovaných 10 zápa-

sov. V otváracom zápase turnaja sa stretli mužstvá V-36 a Hotel Tím. Už prvý výsledok (4:1) 
nasvedčoval, že v posledný deň v roku budú diváci vidieť veľké množstvo gólov a pekných 
futbalových akcií. Zápasy sa hrali podľa vopred nachystaného časového harmonogramu, 
ktorý sa podarilo dodržiavať až do konca turnaja. Ôsmy zápas v poradí nasvedčoval, že sa 
jedná o predčasné finále. Stretli sa v ňom dosiaľ nezdolané mužstvá Mederských Šakalov 
a V-36. Mladícka bojovnosť a húževnatosť však nestačila na „Šakalov“, kde prevládali 
skúsení „starí“ hráči. Zápas sa skončil až príliš vysokým rozdielom v pomere 7:1 (3:0). 
Mederskí Šakali po tomto zápase už mohli oslavovať víťazstvo na prvom ročníku turnaja. 
V poslednom zápase turnaja sa stretli mužstvá Orionu a Hotel Tímu. Medzi nimi sa rozho-
dovalo o treťom mieste. Nakoniec sa zápas skončil remízou 5:5, keď Hotel Tím nedokázal 
zužitkovať trojgólové vedenie a v závere zápasu prišli o možnosť pohárového umiestne-
nia. Na poslednom mieste sa nakoniec umiestnilo mužstvo Osemdesiatosem. Celkovo na 
turnaji padlo 86 gólov, čo bol priemer na zápas 8,6. Počas celého turnaja si všetci hráči 
mohli pochutnávať na skvelej novoročnej kapustnici, ktorú navaril usporiadateľ a k dis-

pozícii bol i čaj, káva a 
,samozrejme, nechýba-
lo ani varené vínko. 
O 15:00 bolo vyhla-
sovanie výsledkov a 
odovzdávanie cien. 
Po odovzdaní trofejí 
nasledovalo spoločné 
fotenie a želania do 
nového roku s tým, 
že o rok sa zase stret-
neme, ale vraj umiest-
nenie mužstiev bude 
opačné....veď uvidíme.

Viac informácií o turnaji, 
podrobné výsledky, fotogalériu nájdete na web stránke www.palarikovo.com

Marek Zálešák

rOk jána palárika
V tomto roku si pripomenieme okrúhle jubi-

leum Jána Palárika, 190. výročie jeho narodenia. 
Združenie Životnými cestami Jána Palárika (ŽCJP) 
pripravuje pri tejto príležitosti množstvo podujatí, 
ktoré budú venované životu a dielu tohto význam-
ného slovenského národného dejateľa. Podrobnejšie 
o nich hovorili zástupcovia obcí na 5. konferen-
cii združenia v Štiavnických Baniach. Predseda 
združenia ŽCJP starosta Rakovej Anton Heglas, 
s ľútosťou konštatoval, že sa nepodarilo presadiť 
zámer dosiahnuť aby bol rok 2012 vyhlásený  
za rok Jána Palárika v rámci celého Slovenska.  
Zdôvodnenie ministra kultúry sa nieslo v duchu, 
že v tomto roku má jubilejné výročia viacero oso-
bností slovenského kultúrneho života. Podarilo sa 
však dosiahnuť aspoń to, že Žilinský samosprávny 
kraj vyhlásil Rok Jána Palárika v regióne Kysuce, 
kde sa nachádza jeho rodisko obec Raková. Každá 
z dvanástich obcí združenia pripraví vlastný pro-
gram, kde si tvorbu dramatika pripomenú. V našej 
obci pripravíme k jubileu dramatika niekoľko podu-
jatí, z ktorých určite najvýznamnejšie i najkrajšie 
bude predstavenie známej divadelnej hry Inkogni-
to. Som vďačný našim ochotníkom, že sa nezľakli 
náročného diela a s nadšením sa pustili do jeho 
prípravy a skúšania. Súčasťou osláv jubilea bude 
aj cyklistická propagačná jazda, ktorej cieľom bude 
priblížiť osobnosť Palárika najmä mladej gene-
rácii. Cyklotúra vyštartuje v Trnave  vo štvrtok 
26. júla a cez Palárikove dediny Abrahám, Opoj 
a Majcichov dorazí v podvečerných hodinách do 
prvého etapového  miesta, do našej obce. Nasledu-
júci deň sa presunú do Starého Tekova a v sobotu 
28. júla prídu do cieľa v Štiavnických Baniach, kde 
sa v tom čase konajú známe Rezbárske dni. Určite 
najvýznamnejším podujatím tohtoročných jubilej-
ných osláv bude 45. ročník prehliadky divadelných 
súborov Palárikova Raková v Rakovej. Vyvrcho-
lením osláv v Rakovej bude odhalenie prvej bron-
zovej sochy Jána Palárika na Slovensku. Obec Ra-
ková na dielo vyhlásila celoslovenskú zbierku.                  

Dr. Bernard Roštecký
starosta obce

Obec Raková vyhlasuje celoslovenskú 
dobrovoľnícku zbierku na realizáciu sochy Jána 
Palárika v obci Raková.

Podporiť tento ušľachtilý cieľ môžete do kon-
ca marca finančným príspevkom na číslo účtu: 
0206365005/5600 

inZercia
autOservis
Novootvorený AUTOSERVIS v Ľudovítove 
ponúka svoje služby   - oprava 
   - diagnostika. 

Tel.: 0904 517 569,  0911 574 836
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príprava na jarnú časť súťaže  
mr-Západ  2011/2012.

Naše A – mužstvo začalo prípravu na jarnú časť súťaže 10.1. 2012 v 
domácich podmienkach.

Do kempu sa zapojilo 12 našich hráčov, 5 hráčov , ktorí sú u nás na 
hosťovaní, 3 naši dorastenci a 8 nových hráčov, spolu sa do prípravy za-
pojilo 29 hráčov. 

Príprava mužstva  pod vedením trénera Alfonza Višňovského   prebie-
hala v domácich podmienkach na umelom ihrisku, školskom ihrisku, a 
časť prípravy sa uskutočnila v Relax Nitra a odohrali pred sústredením 2 
prípravné zápasy.

prípravné Zápasy:
21.01. Topoľčany – OTJ Palárikovo 2:1, polčas 2:0

gól: Zlatňanský

28.01. OTJ  Palárikovo -  Vrakuňa 12:0, polčas 5:0
góly: Zlatňanský 2, Babic 2, Vencel 2, Pánik 1, Simonics 1,  
Svýba 1, Gábriš 1, Lörinc 1 vlastný.

04.02.  sa začalo sústredenie , hráči absolvovali 2 tréningové jednotky v 
domácich podmienkach. Hráči mali zabezpečený  obed, večeru a prespali 
v budove Poľno-Sme.

05.02 po raňajkách mužstvo odišlo do Nitry kde odohralo prípravný 
zápas.

Nitra 18 - OTJ Palárikovo 3:3, polčas 3:1 
góly: Zlatňanský, Drieňovský, Mikla.

Po zápase v Nitre mužstvo absolvovalo spoločný obed a presunulo sa 
do hotela Mýto pod Ďumbierom, ktorý sa nachádza v srdci Nízkych Tatier 
pod končiarmi Ďumbiera a Chopka, ktorý každého zaujme svojou polo-
hou, architektúrou a okolitou prírodou. Práve tam sa uskutočnilo sústrede-
nie od 06.02. do 08.02.

Hráči vo vynikajúcom prostredí absolvovali 5 tréningových jednotiek 
vo vonkajšom prostredí. Mužstvo malo zabezpečené kvalitné ubytovanie, 
perfektnú stravu a super regeneráciu. V rámci regenerácie mali hráči k 
dispozícii, bazén, sauny, / bylinková, soľná, fínska, vírivkovú vaňu a ma-
séra.

08.02. hráči  po odchode zo sústredenia  odohrali prípravný zápas v 
Podbrezovej.

Podbrezová 19 – OTJ Palárikovo 0:4, polčas 0:3
góly: Mach 2, Babic, Spevák

Sústredenia sa zúčastnil aj veľký talent palárikovského  futbalu doras-
tenec  Milan Španír . korý svojím prístupom k tréningom, cieľavedomosťou, 
skromnosťou,  zodpovednosťou, pokorou a životosprávou je príkladom 
pre ďaľších našich mladých futbalistov. 

Na záver by som sa chcel  poďakovať p. Bízikovi, ktorý vybavil a za-
sponzoroval sústredenie Á – mužstva.

Moje poďakovanie patrí aj p. Zoltánovi Černákovi,  ktorý poskytol  
stravu a ubytovanie  mužstva pred odchodom na  sústredenie a tiež staros-
tovi obce p. Bernardovi Rošteckému, ktorý poskytol finančné prostriedky 
na regeneráciu mužstva.

Po príchode zo sústredenia pokračovala príprava nášho mužstva v 
domácich podmienkach v rámci ktorej mužstvo absolvovalo aj niekoľko 
prípravných zápasov s výsledkami:

prípravné Zápasy: 
18.02. sobota  Močenok - OTJ  Palárikovo  0:2  polčas 0:2 
 góly: Drgoňa  11 m,  Zlatňanský,

23.02.  štvrtok Šurany - OTJ   Palárikovo 4:3 polčas 0:2  
 góly: Španír 2,  Kotlár

25.02.sobota  ĆFK  - OTJ Palárikovo 2:1 polčas 2:1
 góly: Mach,

03.03 sobota Veľké Lovce  - OTJ Palárikovo 1:2 
 góly: Pánik, Zlatňanský 

11.03 sobota   Piešťany - OTJ Palárikovo 
 prvý majstrovský zápas 14:30                                      
                     
Príchody hráčov: Spevák   Peter          -   FKM - Nové Zámky
                             Babicz   Tomáš          -   FKM - Nové Zámky
                             Kompas Tomáš Ing.  -   OTJ   - Moravany

Odchody hráčov: Madarázs Tomáš    -  Veľké Lovce 
                             Grieč        Milan    -   Dvory nad Žitavou
                             Braun       Martin   -  Galanta

sústredenie  brankárov 
Dobrý brankár je základ každého futbalového mužstva a mať v klube 

kvalitného mladého brankára je devíza do budúcnosti. Touto cestou sa 
vydal aj náš najmladší brankár Patrik Tóth. Už v minulosti sa zúčastnil 
brankárskych tréningov pod vedením skúsených brankárov a nie inak je 
to aj v tomto roku. 

19.2.2012 v Poľnom Kesove zorganizovala futbalová škola Just 4 keep-
ers, mimochodom pôsobiaca už v 15 krajinách sveta tréning futbalových 
brankárov aj za účasti Paťa. Tréningy viedli: bývalý brankár Evertonýu 
Liverpool Ray NEWLAND, Mgr. Szilárd Kantár a Mgr. Igor Mesároš. 
Náročnou, ale aj zábavnou formou zdokonaľovali umenie 22 brankárov 
rôznych vekových kategórií. 

Musíme veriť, že Paťa neprejde ani chuť do tréningu, ani snaha 
reprezentovať náš futbalový klub. 

sústredenie dOrastencOv  
v radave.

Od 03. 01.12 do  08.01. 12 sa uskutočnilo sústredenie dorastencov v 
Radave pod vedením trénera Vladimíra Fejfára ktorý riadil tréningový 
proces  v penzióne Iveta. Dorastenci mali zabezpečené ubytovanie, stra-
vovanie , futbalové ihrisko, halu, posilňovňu regeneráciu  (jakuzi, saunu, 
). Vo voľnom čase mali k dispozícii biliard, bowling a soľnú jaskyňu. V 
priebehu sústredenia hráči absolvovali 11 tréningových jednotiek . 

Na záver by som sa chcel poďakovať starostovi obce Dr. Bernardovi 
Rošteckému, Ing. Zoltánovi Černákovi a  Mgr. Branislavovi Bízikovi, 
ktorý poskytli finančné prostiedky, vďaka ktorým sa mohlo sústredenie 
uskutočniť.

Moje poďakovanie patrí tiež majiteľovi penziónu Iveta pánovi 
Lubošovi  Marcimu, ktorý nám počas sústredenia  vychádzal v ústrety vo 
všetkom, čo sme potrebovali.

Predseda OTJ

šport

inZercia
novootvorené fittnes centrum

Novootvorené fittnes centrum na Štefánikovej ulici Vás pozýva do svojich priestorov 

denne od 9.00 - 20.00 hod
Bližšie informácie na tel. číslach:

0905 420 623,  0905 412 808
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slovo k futbalu
Je tomu osem rokov, čo som prišiel do Palárikova konsolidovať 

poľnohospodárske firmy, najskôr bývalý štátny majetok, dnešné 
PoľnoSme a neskôr aj poľnohospodárske družstvo. Prvé roky boli ťažké, 
bolo potrebné prebudovať kapitálovú vybavenosť firiem, zlepšiť pra-
covné ale aj zárobkové podmienky pracovníkov našich firiem. Aj v týchto 
ťažkých podmienkach sme sledovali život v obci a pomáhali v rôznych 
oblastiach.

Ako futbalový fanúšik som sledoval vzostup futbalu v Palárikove. 
Za toto obdobie Palárikovo postúpilo dvakrát a dnes hrá Majstrovstvá 
regiónu Západ, kde hrajú väčšinou menšie ale aj väčšie mestá s boha-
tou tradíciou, čo je pre obec Palárikovo česť. Naše firmy v tomto ob-
dobí podľa možnosti pomáhali hlavnému aktérovi týchto úspechov Mgr. 
Braňovi Bízikovi. Je treba povedať, že zanietenosť, ale aj osobná finančná 
podpora futbalu p. Braňom Bízikom je obdivuhodná a za túto prácu si 
zaslúži poďakovanie všetkých Palárikovčanov. Bez jeho entuziazmu by 
Palárikovo hralo v okresnej súťaži. Je len škoda, že niektorí spoluobčania 
namiesto poďakovania ho skôr znechucovali a urážali.

Je treba oceniť, že v tomto ťažkom období sa od podpory futbalu neod-
vrátila obec, ale podľa svojich možností financovala celý klub, vrátane 
„B“ mužstva a mládežníckych mužstiev. 

Prínos našich firiem bol okrem pomoci pri financovaní klubov aj pri 
vybudovaní nových šatní. Keď obec kvôli zlej finančnej situácii zastavi-
la výstavbu nových šatní a futbalový zväz odmietol ďalšiu výnimku na 
používanie starých šatní po postupe do MRZ a hrozilo, že domáce zápasy 
sa budú musieť odohrať na vyhovujúcom štadióne v okolí, som rozhodol, 
že naše firmy cez letnú prestávku šatne dokončia tak, aby mohla začať 
súťaž na ihrisku v Palárikove. Šatne sme dobudovali v hodnote cca 70 
tis. €. Z toho jednu tretinu zaplatili naše firmy a na ostatné sme dali obci 
bezúročnú pôžičku s platobným kalendárom na 4 roky. Naši pracovníci 
okrem toho skultúrnili aj starú tribúnu namontovaním sedačiek.   

Bola by škoda, keď sa vytvorili v celku slušné podmienky, aby sa v 
Palárikove prestal hrať futbal na úrovni nad okresné súťaže. 

Žiaľ pre pracovnú zaneprázdnenosť počas leta minulého roku, som ne-
zachytil, že p. Bízik sa po rokoch rozhodol z pozície hlavného sponzora 
postupne odstúpiť aj pre spomínané invektívy k jeho osobe. Novozvolená 
správna rada OTJ sa snažila problém riešiť, ale A-mužstvo nastúpilo do 
novej sezóny 2011-2012 silno oslabené a s veľmi slabými výsledkami. V 
priebehu jesennej sezóny sa situácia postupne zlepšila a naše firmy po-
mohli p. Bízikovi jeseň dôstojne ukončiť s lepšími výsledkami, ale aj to, 
že hráči mali vyplatené platy v dohodnutých výškach.

Cez zimu som po diskusiách so starostom obce p. Rošteckým s p. 
Bízikom, p. Illéšom a p.Židuliakom pochopil, že ak sa má v Palárikove 
ďalej hrať futbal na dôstojnej úrovni, je v tomto čase finančná pomoc 
našich firiem potrebná. Pri týchto stretnutiach  manažéri futbalu spolu s 
trénerom prehodnotili zloženie družstva a doplnili ho o nových hráčov. 
Zbilancovali sa požiadavky na chod klubu a konkrétne I. mužstva do-
spelých. Starosta obce p. Roštecký prisľúbil, že podľa možnosti prispeje 
na chod klubu. Pán Bízik prisľúbil, že v jarnej časti prispeje čiastkou 12 
tis. €. Dohodli sme sa, že oslovíme v obci ďalšie solventné firmy o pomoc 
a firmy PoľnoSme, Agrodružstvo a Remark dofinancujú celkový rozpočet 
jarnej súťaže. Chcem povedať, že v tejto chvíli aj naše firmy prispievajú 
na nadštandardný rozpočet pre súťaž MRZ a vytvárajú podmienky pre 
zodpovedných funkcionárov, trénerov a futbalistov, aby dosahovali v 
jarnej časti zlepšenie, ako to bolo na jeseň. Zároveň chcem povedať, 
že naše firmy nemajú ambície prevziať na seba zodpovednosť za dosa-
hované výsledky. Budeme však trvať na tom, aby výsledky boli adekvátne 
nákladom na činnosť klubu. Podporiť futbal sme sa rozhodli aj preto, aby 
sa športový život v Palárikove ďalej zlepšoval. 

Dovoľte mi, aby som Vás fanúšikov, ale aj sviatočných návštevníkov 
futbalu v Palárikove poprosil, aby ste vytvorili pre hráčov domáce pros-
tredie aj napriek tomu, že väčšina hráčov sú mimo Palárikova. Mnohým 
za tie roky Palárikovo prirástlo k srdcu a bolo by dobré, keby ste ich brali 
ako svojich. Veď mnohí z nich by svojou kvalitou mohli hrať aj vyššiu 
súťaž a chcú hrať za Palárikovo a to si treba vážiť a možno byť niekedy aj 

tolerantnejší voči nim. Pri ďalšej podpore bude našou  požiadavkou, aby 
sa do mužstva postupne zapojili talentovaní chlapci z Palárikova, čo sa už 
tohto roku stalo.

Našim cieľom je prispieť k tomu, aby na futbal začalo chodiť viac ľudí, 
aby s futbalom začala žiť celá obec. Len vtedy majú tieto vynaložené 
financie zmysel. Určite najdôležitejšou podmienkou účasti ľudí na futbale 
je, aby sa hral dobrý futbal, aby boli dobré výsledky, ale aj aby tam bolo 
príjemné prostredie pre nedeľný relax. Príjemné prostredie pre fanúšikov, 
manželky, rodičov s deťmi, ale vôbec pre všetkých slušných ľudí je, aby 
tribúna bola čistá, bolo dobré občerstvenie, dobré ozvučenie, ale tiež, 
aby pri povzbudzovaní alebo aj vyslovení nespokojnosti sa nepoužívali 
vulgárnosti. Verím, že sa podarí takéto prostredie na ihrisku dosiahnuť, 
pretože táto požiadavka je zásadná pre to, aby naše firmy futbal v Palári-
kove povzbudzovali. 

Verím, že „A“ mužstvo doplnené ďalšími mladými hráčmi bude 
dosahovať na jar dobré výsledky tak, aby skončilo v hornej polovici 
tabuľky. 

Bude úlohou vedenia klubu a trénerov, budovať mužstvo tak, aby po 
doplnení v lete 2012 bolo schopné v roku 2012/2013 hrať dôstojnú úlohu 
v súťaži a dobre reprezentovať Palárikovo, ale hlavne prilákať na štadión 
čo najviac divákov. 

Keď sa tieto ciele budú napĺňať, naše firmy budú činnosť klubu v Pa-
lárikove podporovať. 

Ing. Zoltán Černák, sponzor

Zimná príprava – po ii otj 
palárikovo  2012             
1.  Začiatok prípravy

Prípravu sme začali 10. januára v domácich podmienkach, v kádri sme 
mali na začiatku PO II 23 hráčov. Trénovali sme trikrát týždenne, raz v 
týždni sme mali prípravný zápas a absolvovali sme sústredenie v Mýte 
pod Ďumbierom. Podrobnejšiu faktografiu zimnej prípravy opisujeme na 
inom mieste tohto článku.

2. káder mužstva
Po jesennej časti nám z kádra odišli traja hráči Braun, Grieč, brankár 

Madaras a dlhší čas z dôvodu
zranenia bude absentovať Bielik (operácia kolena) . Po konzultácii ve-

denia klubu s realizačným tímom sa uznieslo, že mužstvo treba doplniť 
kvalitnými mladšími hráčmi. Oslovil som šiestich adeptov, ktorí sa mi 
zdali najvhodnejšími kandidátmi / Babic 22 rokov, Spevák 20 rokov, 
Vnad 19 rokov, Gábriš 19 rokov, Lorincz 19 rokov, Psota 27 rokov/. Na 
prvom tréningu boli aj traja naši dorastenci. Po dvoch týždňoch skončil 
Lorincz /vlastné dôvody/. Na šťastie sme deň pred sústredením oslovili 
len sedemnásťročného, talentovaného Španíra a ten sa ukazuje veľmi do-
bre. Myslím si, že v krátkom čase, ďalší mladí hráči dostanú šancu, lebo 
tréner dorastu pracuje s chlapcami veľmi kvalitne a tí najkvalitnejší by 
postupne mali dostať šancu. Momentálny stav je taký, že ešte oslovu-
jeme kandidátov na palárikovský dres. V kádri by sme chceli mať podľa 
možnosti osemnásť až dvadsať hráčov.

3. naše športové ciele  
- v prvom rade by sme chceli pobaviť divákov hrou a dobrými výsled-

kami. Budeme sa snažiť popri hre a naháňačke za bodmi aj na vystu-
povanie a reprezentáciu klubu a našej obce aj mimo ihriska. Veľký dôraz 
budeme klásť na verbálny prejav družstva, lebo vulgárnosti a oplzlé slová 
na ihrisko nepatria. Chceme výsledkami a hrou nadviazať na jesennú časť 
a prilákať ľudí na štadión všetkými spomenutými atribútmi. Nechceli by 
sme klesnúť pod desiate miesto, chceme ísť skromne a pokorne od zápasu 
k zápasu, lebo ten nasledujúci je pre nás ten najdôležitejší.

pokračovanie na ďaľšej strane

šport
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Nakoniec chcem sa poďakovať ľuďom, ktorí zabezpečujú chod nášho 
klubu po všetkých stránkach, bez ktorých by sme nevedeli existovať.  
Chcem sa poďakovať p. Černákovi, p. Bizikovi ktorí nám umožnili zimné 
sústredenie v Mýte pod Ďumbierom, p. starostovi Rošteckému a ostatným 
ľuďom, ktorí podporovali, podporujú a budú podporovať palárikovský 
futbal. Budeme sa snažiť ich a celú palárikovskú obec nesklamať.

tréner Višňovský

Do jarnej časti futbalovej sezóny vstupuje Palárikovo nie z najlepších 
pozícií v tabuľke, ale s nádejou a verím, že aj s odhodlaním. Toto 
odhodlanie musia prejaviť najmä samotní hráči vo všetkých mužstvách 
reprezentujúcich našu obec. Očakávajú to od nich fanúšikovia, ktorí milu-
jú futbal, a venujú mu svoju priazeň, ale očakáva to predovšetkým  samot-
ná obec, ktorá vytvára základné podmienky pre tento šport. Verte či nie, 
rozpočet na šport máme najväčší v širokom okolí a je preto prirodzené, 
že vyžadujeme primerané výsledky našich borcov a dôstojnú prezen-
táciu Palárikova. V jesennej časti som mnohokrát nebol presvedčený, 
že tomu tak naozaj je. Potešilo ma však, že to odhodlanie sa prebudilo 
v našej špičke - A mužstve. V závere jesennej časti našlo mužstvo silu 
a dokázalo využiť svoju kvalitu na dobré výsledky. Rovnako tak aj do-
rastenci, ktorí zabrali v ťažkej štvrtej lige. Nedá sa to povedať o našom 
B mužstve, ktorému s ochladzujúcim sa počasím dochádzali sily i chuť 
nielen hrať, ale aj trénovať. Nechcem však na úvod jarnej časti súťaží 
mentorovať a hodnotiť. Na to sú tam tréneri a správna rada OTJ. Chcem 
iba našim chlapcom vo všetkých mužstvách zaželať úspešné vykročenie 
do jarnej časti súťaže. A mužstvo má na to, aby pri súčasnom zložení a 
s úspešným trénerom stúpalo v tabuľke vyššie. Je to želanie obce, spon-
zorov i verných fanúšikov. Budeme im držať palce a v rámci možností i 
vytvárať potrebné podmienky na hranie. Na druhej strane si veľmi želám, 
aby Palárikovo bolo známe aj svojim žičlivým prostredím na štadióne a 
ihrisku. Apelujem najmä  na niektorých  fanúšikov, aby našli v sebe silu 
a nedávali najavo svoje emócie nadávaním a používaním vulgarizmov. 
Snahou celého slovenského futbalu je, aby na štadióny chodilo viacej 
fanúšikov a aby tam našli cestu aj celé rodiny s malými deťmi. Prečo by 
Palárikovo nemohlo ísť príkladom, že sa to dá. 

Dr. Bernard Roštecký
starosta obce   

šport

príprava dOrast
Tvrdošovce-dorast - Palárikovo  0:4

góly  Smreček  2,  Španír  2

Lipová-muži -  Palárikovo 4:0

Mojzesovo-muži  -  Palárikovo  2:4
góly  Smreček  2, Šucha 1, Tantoš L. 1

Strekov-komb.muži, dorast  -  Palárikovo 5:1
gól  Lacko T.  1

Čierne Kľačany-muži  -  Palárikovo 9:2
góly  Smreček 2

prípravy sa Zúčastnili hráči:
Brankári: Bóžik, Richter

Obrancovia: Očadlík, Zálešák Miro, Šimko, Markusek, 
                  Zliechovec, Zálešák P., Barák

Záložníci: Španír, Vacho, Gašparík, Šucha

Útočníci: Smreček, Tantoš L., Tantoš P., Kollár

poďakovanie
Touto cestou chceme vyjadriť poďakovanie Mgr. Branislavovi Bízikovi 

za aktívnu spoluprácu s palárikovským fulbalovým klubom. Jeho pričinením 
dokážeme aj naďalej podporovať kvalitný futbal. 

Správna rada OTJ
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